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آگهی های افسانه
پوستر فیلم حاشیه دور کایه شانس اول جوایز جشنواره کل امسال
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در نهمین جشنواره استانی فیلم کوتاه کل گراش

نسل جدید فیلمسازان 
گراش آمده اند

۱۴ ماه بعد از برگزاری هشتمین دوره جشنواره کل، 
نهمین دوره این اتفاق فرهنگی از راه رسید.

این بار س��الن همایش های دانش��کده علوم پزشکی 
گ��راش در دو عصر و دو ش��ب میزبان فیلمس��ازان از 
گراش، شیراز و دیگر شهرستان های استان فارس است.
بعد از شیراز، فیلمسازان نورآبادی بیشترین استقبال 
را از جشنواره امسال داشتند. گراشی ها نیز ۹ فیلم برای 
جشنواره ارسال کردند که سه فیلم آن به بخش مسابقه 
راه یافت اما تمامی فیلم های فیلمسازان گراشی نمایش 

داده خواهد شد.
عل��ی فخری دبی��ر اجرایی ای��ن دوره از جش��نواره 
می گوی��د: کاه��ش بودج��ه جش��نواره و تنگناه��ای 

مالی باعث ش��ده است که س��عی کنیم این دوره را با 
صرفه جویی ۱۵۰ درصد برگزار کنیم. به همین علت از 
تعداد فیلم های پذیرفته شده در جشنواره کاسته شده 

است اما فکر نکنم از کیفیت فیلم ها کم شده باشد.
جشنواره امشب ۱۰ و ۱۱ اسفندماه در دانشکده علوم 
پزشکی گراش برگزار می شود. به جز سالن همایش ها، 
خوابگاه های دانش��گاه نیز میزبان مهمانان این دوره از 

جشنواره هستند.
داوران دوره نهم خیل��ی زود نامزدهای خود برای ۸ 
تندی��س این دوره اعلام کرده اند. با توجه به نامزدها به 
نظر می رس��د که کیوان محس��نی فیلمساز جوان ولی 
باس��ابقه گراشی ش��انس زیادی برای به دست آوردن 

تندیس های این دوره دارد.
جمعه ش��ب به احتمال زیاد سالن نمایش جشنواره 
ی��ک بار دیگر پ��ر خواهد ش��د و تب فیلم گ��راش را 
می گیرد. به جز محس��نی شش فیلمساز دیگر گراشی 
نیز فیلم هایی قابل توجه به جش��نواره ارسال کرده اند 
اما در حضور فیلمس��ازان باسابقه شیراز و نورآباد دیگر 
فیلمس��ازان گراش باید حداقل یک س��ال دیگر برای 

رسیدن به تندیس های بلورین جشنواره صبر کنند.
صدای برکه خاموش دوباره به گوش می رس��د. اینجا 
جشن سینما است. دو شب در سال هنر هفتم هنر اول 

گراش است.

سلیمان کرمی معاون فرماندار گراش شد
هادی دهقانی بعد از یک  سال و یک هفته صندلی 

معاونت فرمانداری گراش را ترک کرد و سلیمان 
کرمی جانشین او شد.  دومین معاون فرماندار گراش 

اهل بخش ارد است. مراسم معارفه کرمی ۷ اسفندماه با 
 حضور مدیرکل سیاسی و انتخابات استان

      فارس برگزار شد

بودجه شهرداری طبیعی استرشد 
شورای سوم آخرین بودجه سنواتی شهرداری را تصویب 
کرده است. سخنگوی شورا می گوید افزایش ۲۵ درصدی 
بودجه طبیعی اس��ت و درآمد شهرداری به خاطر زیاد 
شدن فعالیت های س��اختمانی و عمرانی مردم افزایش 
یافته است. هرمزی می گوید ارزش املاک شهرداری در 

این مدت افزایش یافته است.

گفتگوخبر اول

۷
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سلیمان کرمی جانشین هادی دهقانی شد

چشم به راه موعود در 
حسینیه حضرت ولی عصر )عج(

گریشنا: ش��عبه بنیاد فرهنگی حضرت مهدی موعود )عج( در گراش 
در حسینیه حضرت ولی عصر )عج( افتتاح شد.

شامگاه پنجشنبه سوم اسفندماه با حضور حجت الاسلام و المسلمین 
حدائق مدیرعامل بنیاد فرهنگی حضرت مهدی موعود)عج( در اس��تان 

فارس، شعبه این بنیاد در شهرستان گراش افتتاح شد.
در مراس��م افتتاح بنیاد حجت الاسلام سید رضا حسینی امام جمعه 
گراش و حجت الاس��لام حدائق هر ک��دام درباره اهمیت تبلیغ و تلاش 
پیرام��ون مباحث مهدویت و نقش بنیاد س��خن گفتن��د. اجرای برنامه 
گارد پرچم مهد قرآن شکوفه های هلال احمر و گروه تواشیح بشارت از 
بخش های دیگر این مراسم بود. عبدالله شیرزادی از فرهنگیان قدیمی 

به عنوان سرپرست این بنیاد معرفی شد.
صبح جمعه دعای ندبه با س��خنرانی حجت الاسلام حدائق و مداحی 
محمدحس��ن عباسپور برگزار ش��د. حضور مردم شهید پرور در مراسم 
افتتاحیه و دعای ندبه بس��یار چشمگیر بود و نشانه علاقه وافر مردم به 

مباحث مهدویت است.
به نوش��ته س��ایت بنیاد، بنیاد فرهنگي حضرت مه��دي موعود علیه 
الس��لام در سال ۱۳۷۹ به پیشنهاد حجت الاسلام و المسلمین محسن 
قرائتي و با همکاري برخي از شخصیت هاي علمي و فرهنگي و موافقت 
مق��ام معظم رهب��ري حضرت آی��ت الله خامنه اي -دام ظل��ه العالي- 
تأس��یس گردید. این بنیاد در س��ال ۱۳۸۰ با هدف گسترش و تعمیق 
فرهنگ مهدویت در س��طح جامعه )به ویژه نسل جوان و فرهیخته( و 
تربیت مبلغ، پژوهش��گر و مدرّس مباحث مهدویت و به منظور پشتوانه 
علمي و فرهنگي - با کس��ب مجوز از ش��وراي عالي حوزه علمیه قم- 

مرکز تخصصي »امامت و مهدویت« را در قم راه اندازي کرد.

 

1100 دانش آموز در همایش نماز
۱۱۰۰ دانش آموز گراشی در همایش نماز راز شکفتن شرکت کردند.
به گزارش روابط عمومی آم��وزش و پرورش گراش همایش نماز راز 
ش��کفتن با حضور هزار و صد نفر از دانش آم��وزان ابتدایی کلاس های 

سوم تا ششم سطح شهر روز چهارشنبه دوم اسفندماه برگزار شد.
مسعود محس��ن زاده معاون پرورشی و تربیت بدنی آموزش وپرورش 
با اعلام این خبر گفت:درطول س��ال تحصیلی ط��ی دو مرحله آزمون 
احکام نماز برگزار ش��د که از هر مدرس��ه دونفر به عنوان رتبه ی برتر 
علمی و دو نفر به عنوان دانش آموزان برتر اخلاقی انتخاب ش��دند.وی 
با بیان اینکه دانش آموزان ۱۸ مدرس��ه ابتدایی در این همایش حضور 
داش��ته اند افزود: در مجموع برای هدای��ا و پذیرایی ناهار دانش آموزان 

پانزده میلیون ریال هزینه شده است.
این همایش به همت معاونت پرورشی و تربیت بدنی آموزش وپرورش 
و همکاری حوزه علمیه خواهران در باغ راهپیما برگزار شد.حجت السلام 
حس��ینی امام جمعه، مهروری رئیس آموزش وپرورش،فرسوده نماینده 
فرمانداری و حجت الاسلام باقری رئیس اداره تبلیغات اسلامی نیز  در 

جمع دانش آموزان حضور یافتند.
دانش آم��وزان در پای��ان ای��ن همایش نم��از جماعت را ب��ه امامت 
حجت الاس��لام و المسلمین س��یدرضا حس��ینی امام جمعه گراش به 

جماعت خواندند.

خ ...... ب ... ر از گریشنا

۱ اسفند ۱۳۹۰- معارفه نخستین معاون فرماندار گراش

خرداد ۱۳۹۱ مراسم گرامی داشت آیت الله آیت اللهی

مهر ۱۳۹۱- رژه هفته دفاع مقدس

دی ماه ۱۳۹۱: افتتاح بخش سی تی اسکن  بیمارستان در سفر استاندار به گراش

۳0 بهمن: 
ف��ارس،  گ��زارش  ب��ه 
اژه ای  محس��نی  غلامحسین 
س��خنگوی ق��وه قضائی��ه در 
چه��ل و چهارمین نشس��ت 
خبری خود اح��کام متهمین 
پرونده فساد ۳ هزار میلیاردی 
را اع��لام کرد. نام علی امیری 
مدیرکل س��ابق راه و ترابری 
لارس��تان در می��ان متهمین 
دیده می ش��د. او به ۱۰ سال 
حب��س و ۷۴ ضربه ش��لاق، 
انفصال دائم از مشاغل دولتی 
و ج��زای نقدی به مبلغ ۱6۸ 
هزار یورو محکوم شده است.

۳0 بهمن: 
دکتر  جمش��ید جعفرپور و 
آموزش  واحدهای  مس��ئولان 
لارس��تان،  شهرس��تان  عالی 
وزارت  در  گ��راش  و  خن��ج 
علوم ب��ا دکتر حس��نی مدیر 
کل گس��ترش وزارت عل��وم ، 
تحقیق��ات و فناوری جلس��ه 
جلس��ه  ای��ن  در  داش��تند. 
درخواس��ت ه��ای ه��ر واحد 
آموزشی توسط مسئول واحد 

به وزارت علوم ارائه شد.  

بهمن 1۳91: 
محمد علی ش��امحمدی از 
گراش ب��ا رتبه ی ممتاز موفق 
ب��ه اخذ م��درک پای��ان دوره 
آم��وزش گویندگ��ی و  دوبله 
ش��د.  ای��ن دوره از کلاس ها 
از اردیبهش��ت ت��ا بهمن ماه 
س��ال ۹۱ با عنوان نخس��تین 
گروه آموزش دوبله در ش��یراز 
ب��ا حضور اس��اتیدی از تهران 
و انجمن دوبل��ه و گویندگان 

کشور برگزار شد. 

۳ اسفند: 
در س��فر محس��ن نعمت��ی 
مدی��رکل ثبت احوال اس��تان 
فارس مش��کلات ثبت احوال 
شهرستان گراش و روستاهای 
تابعه بررسی شد. در این سفر 
در م��ورد چگونگ��ی خدمات 
 ICT ثب��ت اح��وال در دفتر
روس��تایی در مرکز بخش ارد 
و دهستان فداغ بحث و تبادل 

نظر کرد

4 اسفند: 
دوره بازآم��وزی طرح امداد 
نوروزی با حضور امدادگران و 
نجاتگران شهرهای گراش، اوز 
و خنج به میزبانی شهرس��تان 
گ��راش در جمعی��ت ه��لال 
احم��ر این شهرس��تان برگزار 
ش��د. افرادی که در این دوره 
نم��ره لازم را کس��ب کنن��د 
کارت صلاحیت در طرح امداد 

نوروزی را دریافت می کنند.

5 اسفند: 
مهندس ه��ای گ��راش ب��ه 
دعوت سازمان نظام مهندسی 
س��اختمان گراش در آبش��ار 
اندیشه جمع شدند. این برنامه 
به مناسبت بزرگداشت سالروز 
تولد خواجه نصرالدین طوسی 

و روز مهندس برگزار شد.

6 اسفند: 
با حضور مسئولین شهرستان 
کلاس پدافن��د غی��ر عامل از 
ساعت ۸ صبح تا ساعت ۱۵ در 

فرمانداری برگزار شد.
س��رهنگ پاس��دار قربان��ی 
م��درس دوره  مباحث اهداف 
غی��ر  پدافن��د  روش ه��ای  و 
عام��ل، کش��ورهای موفق در 
این زمین��ه، مدیریت بحران و 

جنگ نرم را توضیح داد.

۷ اسفند: 
ایزدی  گفت��ه ص��ادق  ب��ه 
سرپرست اداره صنعت، معدن 
و تج��ارت گ��راش در ادام��ه 
سیاس��ت های تنظی��م ب��ازار 
دولت س��ه تن م��رغ با قیمت 
۴۷۰۰ تومان در مراکز توزیع 

عرضه شد.

۷ اسفند: 
دکت��ر  اس��فندماه،  هفت��م 
از  آزمندی��ان، یکی  علیرض��ا 
او  که  انگیزش��ی  س��خنرانان 
را موس��س تکنول��وژی فک��ر 
در ای��ران می خوانن��د، در اوز 

سخنرانی کرد.

خط خبر

روز دوشنبه هفتم اسفندماه، هادی 
دهقانی کلید اتاق معاونت فرمانداری 

گراش را به سلیمان کرمی داد.
از رسیدن  نخس��تین گمانه زنی ها 
یکی از کارکنان قدیمی فرمانداری به 
صندل��ی معاونت خبر می داد. اما این 
اتفاق رخ نداد و معاون فرماندار از ارد 

به گراش آمد.
ش��ورای اداری شهرس��تان گراش 
در این روز یک دس��تور جلسه ویژه 
داش��ت: تودی��ع ه��ادي دهقان��ي و 
معارف��ه س��لیمان کرمي ب��ه عنوان 
معاون فرماندار شهرستان گراش. این 
جلس��ه با حضور یحیی صادقی مدیر 
کل سیاس��ي و انتخابات استانداري 
ف��ارس و هیات هم��راه، امام جمعه 
گ��راش، فرماندار، بخش داران و دیگر 
ای��ن  ادارات  مس��ئولین و روس��اي 
شهرس��تان و جمع��ي از معتمدین 
س��اعت یک و نیم عص��ر و در محل 
س��الن اجتماع��ات ای��ن فرمانداري 

برگزار گردید.

در جلسه تودیع و معارفه
بن��ا ب��ه گ��زارش رواب��ط عمومي 
فرمان��داري، پ��س از ت��لاوت آیاتي 
چن��د از کلام الله مجی��د و پخ��ش 
س��رود جمهوري اسلامي ایران، ابتدا 
کریمي فرد فرماندار شهرستان گراش 
ضم��ن عرض خیر مقدم و تش��کر از 
حضور مدعوین به ویژه مدیر کل امور 
سیاسي و انتخابات استانداري فارس، 
از زحم��ات و خدمات هادي دهقاني 
ک��ه از خانواده معظم ش��اهد اس��ت 
تقدیر و تشکر کرد و او را فردي لایق، 
شایس��ته، مومن، متعهد و بس��یجي 

فعال دانست. کریمی فرد براي معاون 
جدید نیز آرزوي توفیق نمود و اظهار 
امیدواری کرد که با توکل به خداوند 
متعال و اس��تفاده از تجربی��ات و با 
همکاري و همدلي مسئولین و مردم 

بتواند خدمات ارزنده اي ارائه دهد.
پ��س از فرماندار گ��راش، صادقي 
ضمن تش��ریح برخ��ي از رویدادها و 
وقای��ع فعل��ي جهان، بر پ��ر اهمیت 
ش��مردن دو انتخاب��ات مه��م پیش 
رو تاکی��د، و ابراز امی��دواري کرد که 
مردم با مشارکت حداکثري خود در 
صحنه هاي انتخابات همچون گذشته 
دشمنان را مایوس و توطئه هاي آنان 
را خنثي خواهند کرد. به نوش��ته ی 
سایت رویداد شهر، مدیر کل سیاسی 
انتخابات استانداری  نیز ضمن تقدیر 
و تش��کر از زحمات خالصانه دهقانی 
معاون سابق فرمانداری گراش گفت: 
»ایشان انصافا نیروی خوب و صبوری 

بودن��د و قطعا از ای��ن نیروی کارآمد 
در جایی دیگر استفاده خواهد شد.«

مت��ن  نشس��ت،  ای��ن  پای��ان  در 
تقدیرنامه هادی دهقاني که توس��ط 
استانداري، فرماندار و همکاران تهیه 
ش��ده بود قرائت شد، و حکم انتصاب 
س��لیمان کرمي نیز به عنوان معاون 
فرماندار شهرس��تان گراش قرائت و 

تقدیم او گردید.

دهقانی: گراش�ی ها کارهای 
مسئولین را می بینند

دوره ی  در  ک��ه  دهقان��ی 
دانشجویی اش عضو بسیج دانشجویی 
دانشگاه ش��یراز بوده اس��ت، قبل از 
منصوب شدن به معاونت فرمانداری 
گ��راش، در امور فرهنگی دانش��گاه 
ش��یراز مش��غول بود. او اول اس��فند 
۱۳۹۰، چن��د روز پی��ش از برگزاری 

انتخابات مجل��س نهم به گراش آمد 
و بع��د از یک س��ال و یک هفته این 
صندل��ی را ترک می کند. دهقانی در 
گفتگو با خبرنگار افس��انه، درباره ی 
مقصد بعدی اش گفت: »به قول یکی 
از دوس��تان، در مناصب سیاس��ی، تا 
وقتی که صد ت��ا نامه امضا نکرده ای 
به کس��ی نگو کجا هستم! من هم یا 
بر حسب نیاز به استانداری می روم، یا 
به امور فرهنگی دانشگاه برمی گردم.«
دهقانی تجرب��ه ی کار در گراش را 
منحصربه فرد دانس��ت و اظهار کرد: 
»تازه در جلس��ه ی تودی��ع و معارفه 
بود که فهمیدم م��ردم گراش چقدر 
کاره��ای م��ا مس��ئولین را پیگیری 
می کنن��د و نق��اط ضع��ف و قوت را 
می بینن��د، ب��دون این ک��ه بازخورد 
مس��تقیمی در زمان خدم��ت به ما 
ارائه کنند. من این را نشانه ی حجب 
فرهنگی گراش��ی ها می دان��م. اگر از 

قبل می دانس��تم با این دید مثبت به 
کارهای من نگاه می کنند، ش��اید در 
زمان رفت��ن ام تجدید نظر می کردم. 
هر چند خانواده ی من س��اکن شیراز 
است و برای من مشکل بود که بیش 

از این در گراش اقامت کنم.«
معاون سابق فرماندار که روحیه ای 
خوش برخ��ورد و مردم��ی دارد و ب��ا 
گروه های مختلفی از مردم، از جمله 
با قش��ر جوان ت��ر در جوامع مجازی، 
تعامل داش��ته است، توجه به جوانان 
و ب��از ک��ردن فض��ای تصمیم گیری 
را برای پیش��رفت شهرستان گراش 
لازم می داند. او در نقل قولی از مقام 
معظم رهب��ری می گوید ک��ه مردم 
گراش سیاسی نیستند، بلکه انقلابی 
هس��تند. ولی برای پیش برد اهداف 
و منافع منطقه ای، باید در سیاس��ت 
مدرن تر فکر کنند و از سوگیری علیه 

یکدیگر پرهیز کنند.

کرمی و سابقه ی صعودی
س��لیمان کرمی متول��د بخش ارد 
اس��ت و بدین گون��ه او را می ت��وان 
نخستین کراش��ی دانست که بر این 

صندلی سیاسی تکیه می زند. 
 به نوشته ی سایت رویداد شهر، او 
پیش از این ریاست اداره تشکیلات و 
بودجه اس��تانداری فارس را عهده دار 
بوده اس��ت. در کارنامه او سمت های 
همچون ریاس��ت اداره مالی و اداری 
شهرس��تان ش��یراز، ریاس��ت گروه 
فرمانداری  عمران��ی  و  برنامه ری��زی 
شیراز، مسئولیت اعتبارات استانداری 
فارس، و بخشدار مرکزی سپیدان به 

چشم می خورد.

مس��ابقات قهرمانی تنیس روی 
میز استان فارس با چهار مقام سوم 

برای گراشی ها به پایان رسید.
به گ��زارش هی��ات تنیس روی 
می��ز گ��راش مس��ابقات قهرمانی 
بزرگسالان استان فارس با حضور 
۱۵ تیم در چهار گروه ۳ و ۴ تیمی 
به ص��ورت دوره ای برگزار ش��د. 
تی��م تنیس روی میز شهرس��تان 
گراش در رده س��نی بزرگسالان با 
نام س��تاره آبی  به مسابقات اعزام 
ش��د. عبدالهادی موغل��ی، عباس 
خواس��تار، حمیدرض��ا موغل��ی و 
میلاد عب��اس زوج ب��ه مربیگری 
ابوالفض��ل دیباچ��ی در گروه یک 
توانس��تند ب��ا شکس��ت  فس��ا و 

لارس��تان به مرحله ی��ک چهارم 
نهای��ی صع��ود کنن��د. در مرحله 
ی��ک چهارم نهایی نیر گراش��ی ها 
تواس��تند تیم اقلید را از پیش رو 
بردارند. اما در مرحله نیمه نهایی 
ستاره آبی مغلوب داراب شد و در 
جایگاه سوم قرار گرفت. شیراز در 
رقابت نهایی تیم داراب را شکست 

داد و قهرمان شد.
در قس��مت انفرادی مس��ابقات 
قهرمانی بزرگسالان 6۲ بازیکن از 
سراسر اس��تان به  صورت حذفی 
به رقابت پرداختن��د که در پایان 

عبدالهادی موغلی از تیم ستاره
آبی گراش توانست با ۵ پیروزی 
و یک شکست مقام سوم استان را 

کسب کند. حمید یوسفی و فرهاد 
دوم  و  اول  ش��یراز  از  حش��متی 
شدند. عبدالهادی موغلی از گراش 
و وحی��د هنرمن��د از مرودش��ت 

مشترکا سوم شدند.
نوجوانان با نام تیم اتحاد گراش 
وارد رقابت های اس��تانی ش��دند.
موغلی،  محم��د  محمد حس��ینا، 
محس��ن  و  درویش��ی  مس��عود 
عبداله��ی ب��ه مربیگری حس��ین 
درویش��ی در رقابت های قهرمانی 
نونهالان، نوجوانان اس��تان فارس 
توانس��تند مقام س��وم اس��تان را 

کسب کنند.
مس��ابقات تیم��ی نوجوان��ان با 
حضور ۱۴ تیم از سراسر استان در 

۴ گ��روه ۴ و ۳ تیم��ی به صورت 
دوره ای برگزار ش��د. در گروه یک 
مس��ابقات اتحاد گراش توانست با 
شکس��ت فسا و لارستان به عنوان 
تی��م اول ب��ه مرحله ی��ک چهارم 
نهایی صعود کن��د.در مرحله یک 
چه��ارم نهایی مس��ابقه با کازرون 
حکم فین��ال زودرس داش��ت. با 
درخش��ش خیره کننده مس��عود 
درویش��ی و ب��ا دو ب��رد در ای��ن 
مس��ابقه  اتحاد توانست ۳ بر۱ از 
س��د کازرون بگذرد. اما در مرحله 
نیمه نهای��ی در یک بازی پایاپای 
گراشی ها مغلوب مرودشت شدند 
و ب��ه مق��ام س��وم اکتف��ا کردند. 
در فین��ال ش��یراز با برت��ری برابر 

اتحاد  مرودش��ت قهرم��ان ش��د. 
گراش و لارس��تان تیم های س��وم 

رقابت های تیمی بودند.
در قس��مت انفرادی ۳۰ بازیکن 
مس��ابقات  در  کنن��ده  ش��رکت 
رقاب��ت  ب��ه  اس��تان  نوجوان��ان 

پرداختند. 
محم��د حس��ینا از اتحاد گراش 
با درخش��ش در مس��ابقات تیمی 
و انف��رادی توانس��ت ب��ا ۳ برد و 
یک باخت مقام س��وم رقابت ها را 
از آن خ��ود کند. علی بخش��ی و 
علی کاظمی از ش��یراز اول و دوم 
ش��دند. محمد حس��ینا به همراه 
از ش��یراز  امیرحس��ین حاجیانی 

سوم شدند.

عکس از : عبدالرضا افشار     هادی دهقانی و سلیمان کرمی    

پیش نهاد  فیلم

محسن مقدم در »ایزوله« بی واسطه به یک آسایشگاه روانی رفته است.
قاتل بیمار و پیامبران بی کتاب ساده ترین بیماران این آسایشگاه هستند. 
در نزدیک به بیست دقیقه شما روی مرز جنون و عقل حرکت می کنید. 
فیلم محسن مقدم تکان دهنده ترین فیلم جشنواره امسال است. آن را از 
دست ندهید.

 گزارش خبری- یک سال با دهقانی

یک اَردی 
روی صندلی 

معاون فرماندار 

اول اس��فندماه ب��ه دعوت فرماندار گ��راش جمعی از 
خبرنگاران و فعالان رسانه ای گراش به سالن اجتماعات 

فرماندار رفتند.
ب��ه گ��زارش خبرنگار گریش��نا کریمی ف��رد فرماندار 
گ��راش در این دیدار برخی از مس��ائلی ک��ه باید مورد 
توجه خبرنگاران قرار گیرد را برش��مرد و در مورد روند 
راه اندازی برخی از ادارات مهم توضیح داد. نشریه افسانه  
روند راه اندازی ادارات را در شماره آینده بررسی می کند.

کریمی فرد گفت:  هر چند با توجه به تحریم ها از نظر 
بودجه ای در ش��رایط سختی قرار داریم اما شرایط برای 
جبران عقب ماندگی های و کاستی های شهرستان فراهم 

است. 
فرمان��دار گ��راش از خیرین و متمکنین شهرس��تان 
دع��وت کرد که در اجرای طرح های عمرانی و س��اخت 

مراکز صنعتی همکاری داشته باشند.
خبرنگاران فق��دان روابط عموم��ی در ادارت، نبودن 
کارت خبرنگاری معتبر برای فعالین خبری و همین طور 
س��ختی تهیه خبر از روستاهای شهرستان را مهمترین 

مشکلات خود برشمردند.
در این دی��دار حمید عالمی از کارکن��ان فرمانداری 
به طور موق��ت به عنوان روابط عموم��ی فرمانداری به 

رسانه ها معرفی شد.

خبر 

فرماندار: شرایط برای جبران عقب  ماندگی ها فراهم است

دنیای 
ورزش

اعضای هیئت تنیس شهرس�تان گراش با حضور در جمع هیئت مدیره  �
موسس�ه آبشار اندیش�ه طوماری مبنی بر درخواست مساعدت بانی خیر 
برای س�اخت چهار عدد زمین خاکی تنیس را مطرح کردند. چندی پیش 
هیئت تنیس گراش مجوز برگزاری مسابقات لیگ تنیس در صورت ساخت 
چه�ار عدد زمین خاکی تنیس در مجموعه آبش�ار اندیش�ه گ�راش را از 

فدراسیون تنیس جمهوری اسلامی ایران گرفت

در مس�ابقات فوتسال مدارس به مناسبت دهه فجر دبیرستان ابدی  �
و راهنمایی ش�اهد به قهرمانی رس�یدند.

رده متوس�طه در دو گروه س�ه تیمی آغاز ش�د. تیم فوتسال  �
دبیرس�تان ابدی در فینال با شکس�ت س�ه بر یک تیم دبیرس�تان 

ش�بانه روزی حض�رت ولیعصر)ع�ج( ب�ه مق�ام قهرمانی ای�ن دوره از 
مس�ابقات دس�ت یافت. تیم هنرس�تان ش�هید منفرد نیز مقام سوم را 
کس�ب کرد. مس�ابقات مدارس راهنمایی با حضور چهار تیم به صورت 
دوره ای آغاز شد. تیم مدرسه راهنمایی شاهد با سه برد پیاپی با اقتدار 
بر س�کوی قهرمانی ایس�تاد و تیم ه�ای راهنمایی حس�نی و عالیان به 

ترتیب دوم و س�وم ش�دند.

چهار مقام سومی راکت به دستان گراش در فارس



www.gerishna.com

3
شماره چهاردهم. اسفند ۱۳۹۱

حضور 
علاقه مندان 

موجب 
دلگرمی است

فیلم کوت��اه در کوتاهی اش 
جهان��ی نهفته اس��ت؛ جهانی 
از اندیش��ه و خلاقی��ت. اغلب 
خوش س��اخت اند، اگ��ر هم بد 
ساخته شده باش��ند، از ارزش 
اندیش��ه آن نمی کاه��د. فیلم 
کوتاه، مستند باشد یا داستانی، 
ص��رف نظ��ر از ای��ن ک��ه چه 
کس��ی آن را س��اخته، همواره 
بوی جوان��ی و تازگی می دهد. 
ضعفی هم اگر هس��ت، نشانه 
ش��تاب زدگی و جوانی است و 
نه بی اهمی��ت بودن آن. در هر 
حال اما جش��نواره فیلم کوتاه 
اس��تانی کل گراش در نهمین 
دوره خود، تبدی��ل به یکی از 
مع��دود جش��نواره های اصلی 
ارش��اد  و  فرهن��گ  کل  اداره 
اس��لامی فارس ش��ده اس��ت. 
جش��نواره ای که فیلم س��ازان 
استان هر س��ال در انتظار آن 
هستند؛ جشنواره ای که با رفع 
موانعی و افزودن امکاناتی، توان 
ارتقا به جش��نواره ای کشوری 
امروز جش��نواره  دارد. جایگاه 
امری اس��ت که حاصل تلاش 
برگزارکنندگان گذشته و فعلی 
آن اس��ت و  جای بسی تقدیر 

دارد.
انتخاب  دقت نظ��ر هی��ات 
فیلم ه��ا ارجمند اس��ت و نگاه 
ارزش��مند هیات داوران و کار 
سخت داوری و معرفی آثار برتر 

قابل ستایش.
از عزیزان��ی ک��ه فیلم ه��ای 
خ��ود را جه��ت ش��رکت ب��ه 
این جش��نواره ارای��ه نموده اند 
کمال تش��کر را دارم و از همه 
مهمت��ر، از علاقه مندان��ی که 
ب��ا حضور و تماش��ای فیلم ها، 
موجب دل گرمی فیلم س��ازان 
و برگزارکنن��دگان گردیده اند، 
کم��ال س��پاس و قدردانی را 

می نمایم.
موفقیت همه عزی��زان را از 

درگاه خداوند متعال خواهانم.

یادداشت

فوتسال راهنمایی  شاهد قهرمان مسابقات مدارس گراش

جشنواره نماز دانش آموزی 

افتتاح بنیاد فرهنگی مهدی موعود- عکس:  مجید افشار

برنامه پخش فیلم ها 
ساعت 4 عصر پنجشنبه 10 اسفندماه 1۳91

بخشزمانکارگردانفیلم
مستند۲۹ دقیقهوحید پناهینقطه سر خط

ویژه گراش۲۵ دقیقهعلی نگهداریایل
ویژه گراش۵ دقیقهسعید روانبخششهر آشنا

ویژه گراش۱۰ دقیقهسعید روانبخشجدال
ویژه گراش۲6 دقیقهمحمد رضا خواجیخفقان

مستند۱6 دقیقهمهدی نیک فرجامتک تکو

پنج شنبه شب، 10 اسفندماه، ساعت ۸ شب- افتتاحیه

بخشزمانکارگردانفیلم
داستانی۱6 دقیقهاحسان شادمانیعده ای کنار هم

داستانی۹ دقیقهمصیب حناییانگار صدایی می آید
داستانی۱۳ دقیقهمهدی شجاعی فردسکوت جاده

تجربی۴ دقیقهسهیل ظهرابیبی پایان
تجربی۵ دقیقهکوروش شیرالیحاشیه نگاه

داستانی۲ دقیقهاحسان درخشندهعبور
داستانی۲ دقیقهکیوان محسنیبیرون از این

مستند۲۰ دقیقهمحسن مقدمایزوله
تجربی۱۲ دقیقهغلامرضا پورقائددور معکوس

داستانی۱۱ دقیقهساسان دسیایست-گاه
تجربی۱۲ دقیقهسجاد ایمانیتوکا

داستانی۳ دقیقهمریم حامدیقرمز ترین لبخند
داستانی۳ دقیقهمجید پایداردیدار

تجربی۲ دقیقهتی یام یابندهسرنگ
میراث فرهنگی۲۲ دقیقهمحمد سلیمانی رادعروس جمعه

جمعه 11 اسفندماه، ساعت 4 عصر

بخشزمانکارگردانفیلم
داستانی۲۹ دقیقهمحمد رضا حق نگهدارپهناب

مستند۳۳ دقیقهعلی زارع قناعت نویسفر نامه سیستان
تجربی۱۱ دقیقهعلی سعدییکصد و چهل و دو

ویژه گراش۷ دقیقهمحبوبه صفریفانوس خاموش
ویژه گراش۵ دقیقهسعید سعادتخواب غفلت

داستانی۱۹ دقیقهسیده لیلا ساداتمی نا
داستانی۱۴ دقیقهرضا دانش پژوهشوهر تو

داستانی۱۰ دقیقهحامد علی زادهشیب تند آه
میراث فرهنگی۲ دقیقهفرشید و ابوذر سهرابی کره حضرت عباس

جمعه شب، 11 اسفندماه، ساعت ۸ - اختتامیه

بخشزمانکارگردانفیلم
مستند۱6 دقیقهسجاد دارابیبی شاپور

مستند۲۰ دقیقهکیوان محسنیحلقه دور کایه
مستند۲۰ دقیقهفرزاد رضاییسبزه کلاه

عکس خبر

پرونده-3

احمد همتی بوشهری
دبیر جشنواره کل

گ �...  ز.ا .. ر..ش
پیش نهاد فیلم

»سکوت جاده« ساخته شجاعی فرد ناخودآگاه شما را به یاد فیلم های 
»رضا میرکریمی« می اندازد. 

فیلمی که کمتر در آن خبری از دیالوگ است اما تمام حرف هایی که 
باید زده شود، زده شده است. 

تصاویر زیبای سکوت جاده راوی داستانی ساده و کمی تلخ است.

فیلم های جشنواره ای کیوان

کیوان محس��نی که دوره گذش��ته در جشنواره 
فیلمی نداشت، امسال دو فیلم به جشنواره فرستاده 
است که قبل از هر چیز، آن طور که خودش تصدیق 
می کند، »جشنواره ای« هستند: »بیرون از این«، و 
»حلقه دور کایه«. ه��ر دوی این فیلم ها به بخش 
مسابقه راه یافتند؛ و »حلقه دور کایه« در بخش ویژه 

میراث فرهنگی هم حضور دارد.
این کارگردان ۲۴ ساله می گوید: »هدف ام این 
بود که فیلم های جش��نواره ای بسازم، هر چند 
معنی ای��ن کلمه را من هم مثل بقیه نمی دانم! 
ولی به این عنوان س��اخته ام ک��ه امکان جایزه 
ب��ردن در یکی دو بخش جش��نواره را داش��ته 
باش��ند. ش��خصا از این طور فیلم ساختن لذت 
نمی برم و ترجیح می دهم به جای جایزه گرفتن، 
کارم غافل گیری داشته باشد، چون به نظرم کار 

جشنواره ای یک جورهایی سفارشی است.«
محس��نی متول��د ۱۳6۷ در گراش اس��ت. او 
از پنجمین دوره جش��نواره کل )س��ال ۸۷( در 
آن حضور داشته است، و یکی از پرافتخارترین 
فیلمس��ازان در این جش��نواره است. او در دوره 
پنجم جایزه ویژه بومی گرایی را به طور مشترک با 
همسرش، عاطفه امین زاده، برای »پانزده یادگار 
دیرین��ه«؛ جایزه دوم مس��تند را برای »دریای 
خام��وش«؛ جایزه فیلم منتخب تماش��اگران را 
برای فیلم داس��تانی و ش��وکه کننده ی »مرد و 
مرده«؛ و جایزه ویژه هیات داوران را برای فیلم 

»شب به خیر« ساخته مجید راستی گرفت.
فیلم ه��ای بعدی کی��وان محس��نی گرایش 
بیشتری به اکشن داشت و هر چند با استقبال 
تماشاگران روبه رو شد اما داوران جشنواره کمتر 

به آن ها روی خوش نشان دادند. 

حلقه دور کایه، یک فیلم شخصی
۱۹ بهم��ن ۹۱، کی��وان محس��نی و عاطف��ه 
امی��ن زاده صاحب دختری ش��دند که نام اش را 
رکسانا گذاشتند. محس��نی می گوید: »کایه ای 
که در فیلم دوخته می ش��ود، برای همین دختر 
است. حتی می خواستم اسم فیلم را هم رکسانا 
بگذارم.« خیاط این کایه نیز کس��ی نیست جز 
فاطمه علی پور، مادربزرگ خود کیوان، که او را 
با همس��رش حاج بابا اکبری در فیلم می بینیم. 
بدین ترتیب، محس��نی یکی از ش��خصی ترین 

فیلم های عمرش را ساخته است.
می توان دو برداش��ت از عنوان فیلم داش��ت: 
حاش��یه ای که دور تا دور کایه )پوشش سنتی 
ب��رای س��ر ن��وزادان( می دوزن��د، و همین طور 
جمع��ی از آدم ها که با آن کای��ه در ارتباط اند. 
همین حضور بی تکلف و صمیمانه ی آدم ها، قدم 
بزرگی در مستندس��ازی اوس��ت؛ چون یکی از 
خصوصیات مس��تندهای قبلی او این است که 

از عناصر انسانی در آنها خبری نبود. 
نتیجه این کار، فیلمی صمیمی است که ما را 
با گوش��ه هایی از زندگی روزمره ی دو شخصیت 
کایه دوز و همس��رش هم آشنا می کند. »سعی 
نکردم در زندگی شان تغییری ایجاد کنم. حتی 
وقت هایی که باید جای نشستن مادربزرگ ام را 
به خاطر نور و تصویربرداری تغییر می دادم، این 

کار را نکردم.« 
ای��ن فیل��م ۱۷ دقیقه و ۸ ثانیه ای در ش��ب 

اختتامیه جشنواره پخش می شود.

بیرون از این، حتی صد ثانیه
پسربچه ای داخل یک اتوموبیل نشسته است 
و فوتبال ب��ازی چند تن از هم س��الان اش را در 
کوچه نگاه می کند. محس��نی از این وضعیت به 
ظاهر ساده، یک فیلم کوتاه صد ثانیه ای بیرون 
کش��یده اس��ت که غافل گیری تلخ و شیرینی 
دارد. او می گوی��د: »طرح فیلم از خودم اس��ت، 
ولی شخصیت بچه را از یک پلان تنهایی از یک 
فیلم کوتاه الهام گرفته ام«، هر چند نام آن فیلم 

را به یاد نمی آورد.
او درباره روند س��اخته شدن فیلم هم می گوید: 
»این کار را در یک روز س��اختیم. دو ساعت عصر 
فیلم برداری کردیم و همان شب هم تدوین کردم.« 
غلام��ی،  امیرحس��ین  پیرای��ش،  محم��د 
امیرحس��ین آواره بازیگران این فیلم هس��تند. 
فیلم ۹۰ ثانیه ای »بیرون از این« در ش��ب اول 

جشنواره در بخش داستانی پخش می شود.

حدیث نفس غلامرضا پورقائد

غلامرض��ا پورقائد که با بازیگ��ری در عرصه 
تئاتر، و بخص��وص با طنزهای��ش، برای مردم 
گراش ش��ناخته ش��ده اس��ت، امس��ال فیلم 
کوتاه��ی به ن��ام »دور معک��وس« برای بخش 
تجربی جش��نواره فیل��م کوتاه کل فرس��تاده 
است. پورقاید اعتقاد دارد فیلم اش خاص است 
چون: »س��عی کرده ایم فیلم هم به روز باشد، و 
هم قدیمی به نظر برس��د. به صورت س��یاه و 
س��فید نمایش داده می ش��ود، و بدون دیالوگ 
اس��ت، و دور فیلم هم کمی تند ش��ده است. 
مثل فیلم های چارلی چاپلین!« امور فنی آن را 

کیوان محسنی بر عهده داشته است.
او درب��اره داس��تان فیل��م، خیلی سربس��ته 
می گوی��د: »داس��تان آدم های بدبخت اس��ت، 
آدم های��ی ش��بیه خ��ودم! در واقع ش��رح حال 
خودم است با چاشنی طنز و اغراق.« مشکلات 
خریداران مس��کن مهر هدف اصل��ی این طنز 

اجتماعی است. 
ام��ا حضور پورقائد در این دوره جش��نواره به 
کارگردان��ی این فیلم محدود نمی ش��ود؛ او در 
فیل��م »فانوس خام��وش« )محبوب��ه صفری( 
هم بازی کرده اس��ت. او دو س��ال قبل یکی از 
بازیگران فیلم تجرب��ی »درهای دوزخ« )کیوان 
محسنی( نیز بود، و در تیزرهای تبلیغاتی زیادی 
با کیوان محسنی کار کرده است. پورقائد متولد 

۱۳۵۲ در گراش است.
این فیلم پنجش��نبه ش��ب در بخش تجربی 

پخش می شود.
تصویربرداری، تدوین و انتخاب موسیقی فیلم 
با کیوان محس��نی اس��ت و غلامرض��ا پورقائد، 
فاطمه ابراهیمی، راحیل پورقائد، امیرحس��ین 
رش��یدی و خلیل فرس��وده در این فیلم هشت 

دقیقه ای بازی می کنند.

فانوس خاموش، قصه یک زندگی

اولین تجربه ی صفری در ساخت فیلم کوتاه، 
فان��وس خاموش، ب��ه گفته خ��ودش درباره ی 
»بدسرپرس��ت بودن« اس��ت؛ این فیل��م که با 
صحنه ی کتک خوردن یک دختر از پدرش در 
برابر چش��مان بی تفاوت نامادری اش و فرار او از 
خانه شروع می شود، »یک انتقاد اجتماعی است 

از خانواده ها و والدین.«
محبوبه صف��ری متولد ۱۳6۹ گچس��اران و 
دیپلم��ه معماری اس��ت. او اکن��ون بیش از دو 
سال است که در گراش اقامت دارد. صفری که 
یک آتلیه ی عکاس��ی را اداره می کند، می گوید: 
»من کلی س��عی کرده ام که س��ر و ته داستان 
طولانی فیلم را در هفت دقیقه به هم آوردم. اگر 
می دانستم که می شد بلندتر هم ساخت، می شد 
یک سری مسائل دیگر را هم باز کرد.« البته او 
اعتقاد ندارد که ای��ن کوتاه کردن فیلم به خط 

داستانی آن ضربه زده است.
غلامرض��ا پورقائ��د، محبوبه صف��ری، فاطمه 
ابراهیمی و ریحانه پورشمس��ی بازیگران فانوس 
خاموش هس��تند. این فیلم داس��تانی با زمان ۷ 
دقیقه عصر جمعه در جشنواره کل پخش می شود.

خوابی با جلوه های ویژه

 
»خواب غفلت« عنوان فیلم کوتاهی است که 
س��عید سعادت و هم کلاسی هایش ساخته اند، و 
آن ط��ور که خودش می گوی��د مدت زمانی که 
به فکر س��اختن این فیلم بوده اند، خیلی بیشتر 
از ساختن خود فیلم طول کشیده است. سعید 

الآن س��ال دوم دبیرستان تیزهوش��ان است و 
می گوید س��ال قبل ایده ساختن یک انیمیشن 
را هم در ذهن اش داش��ته ول��ی به مرحله اجرا 
نرسیده اس��ت. او با دوس��تان اش یک گروه به 
نام »دارک افکت« تشکیل داده که تمرکزشان 
روی جلوه ه��ای کامپیوت��ری اس��ت. می گوید 
از جلوه ه��ای وی��ژه ی زیادی ه��م در این فیلم 

استفاده کرده اند.
البته س��عادت می گوید علاوه بر این تجربه ی 
تکنیکی، قصد رس��اندن یک پیام ارزشی را هم 
داشته است. او قصه ی فیلم نامه ای را که خودش 
نوش��ته اینطور تعریف می کند: »شخصی برای 
نماز صبح بیدار نمی ش��ود، یعن��ی دچار خواب 
غفلت می ش��ود. ولی خواب عجیبی می بیند که 
…« اتفاقات ماوراء طبیعه، س��اعت هایی که به 
عق��ب برمی گردند، و … در نهایت باعث متنبه 
ش��دن این شخص می ش��ود.خواب غفلت عصر 

جمعه در بخش گراش پخش می شود.
 

جدال در شهر آشنا

آنهایی که فیلم کوتاه ترسناک و خوش ساخت 
»۱۲:۱۲« را در جشنواره کل سال قبل دیدند، 
نام کارگردان فیلم را احتمالا به یاد س��پرده اند: 
سعید روان بخش، که امسال با دو فیلم »جدال« 
و »شهر آشنا« در جش��نواره کل شرکت کرده 
است. سعید روان بخش متولد ۱۳۷۴ در گراش 
اس��ت، ولی از کودکی به هم��راه خانواده اش به 
دبی مهاجرت کرده و در مدرس��ه ایرانیان دبی 
در مقطع پیش دانش��گاهی و در رش��ته ریاضی 
فیزیک مشغول به تحصیل است. موقع صحبت 
درباره ی کارنامه ی فعلًا کوتاه فیلم س��ازی اش، 
او تاکی��د زی��ادی روی جنبه ه��ای فنی کارش 

می گذارد.

جدال
کارگردان و تدوین گر فیلم جدال سعی کرده 
اس��ت استانداردهای فنی فیلم تا حد امکان بالا 
باش��د: »فیلم برداری این فیلم در تابس��تان ۹۱ 
و در ع��رض ۹ روز انجام ش��د، و تدوین آن نیز 
توس��ط خودم و پس از تقریب��ا دو ماه به پایان 
رس��ید. بیش��تر وقت تدوین ص��رف جلوه های 
ویژه ی اس��تفاده شده در فیلم شد.« روان بخش 
درباره ی موضوع این فیل��م هم می گوید: »این 
فیلم در بستری از واقعیت های اجتماعی جریان 
دارد. به عبارتی با ساخت این فیلم می خواستم 
جامعه ای را نش��ان دهم ک��ه مردمان آن حتی 
در خ��واب و رویاهای خود نیز از دس��ت دزدها 

آرامش ندارند.«

شهر آشنا
روان بخش که خودش در دبی س��اکن اس��ت 
درباره ی »شهر آشنا« می گوید: »در کل خودم 
این مستند را خیلی دوست دارم، زیرا در مدت 
۴ دقیقه شما را از حال و هوای کلی شهر باخبر 
می کند. دلیل اینکه ش��هر آشنا را ساختم این 
ب��ود که می خواس��تم زیبایی های ش��هرمان را 
به مهمانان ش��رکت کننده در جش��نواره نشان 
بده��م.« این در واقع ی��ک موزیک-ویدیوی ۴ 
دقیقه ایست، و در مدت ۳ روز و در تابستان ۹۱ 

فیلمبرداری شده است.
س��عید اجرای��ی، علیرضا رجایی��ان بازیگران 
جدال هس��تند. هر دو فیلم س��عید راونبخش 
برای روز پنجشنبه ۱۰ اسفند در جدول نمایش 

قرار گرفته است.

 

جوانی از حسین آباد

عل��ی نگهداری نوجوانی اس��ت از روس��تای 
حس��ین آباد گراش، که با ابتدایی ترین امکانات، 
مس��تند نس��بتا بلندی درباره ی ی��ک موضوع 
آش��نا س��اخته اس��ت. »ایل« قص��ه ی پررنج و 
شیرین زندگی عشایری، مهاجرت ها، سختی ها 
و خوشی هایش��ان اس��ت. نگه��داری درباره ی 
نحوه پرورش ایده ی فیلم می گوید: »با عش��ایر 
طایفه ی ایگ��در که نزدیکی های روس��تای ما، 
اطراف خنج، سکونت می کنند آشنایی داشتم. 
تاریخچه ی عشایر را هم مطالعه کردم، مخصوصا 

کتاب بهمن بیگلربیگی را.«
نگه��داری ک��ه الآن ۱۹ س��اله و دانش آموز 
پیش دانشگاهی است، این فیلم را در سال دوم 
دبیرستان ساخته است. می گوید: »یک دوربین 
آنالوگ از پس��ردایی ام قرض گرفتم. هم خودم 
فیلم گرفتم، و هم به بقیه دادم که فیلم بگیرند. 
بقیه کارهای آماده س��ازی اش هم در مدرس��ه 
انجام ش��د.« عل��ی نگهداری می گوید عاش��ق 
بازیگری است، و دوست دارد در این زمینه کار 

کند.
فیلم ۲۵ دقیقه ای ایل را عصر پنجش��نبه در 

جشنواره کل ببینید.

کوچک ترین کارگردان امسال

 
محمدرضا، و دنیای بزرگ یک بچه ی کوچک

محمدرضا خواجی متولد ۱۳۷۸ و دانش آموز 
کلاس س��وم راهنمایی مدرسه ش��هدا است. او 
در تعطیلات تابس��تان یک فیلم داس��تانی ۲6 
دقیقه ای با عنوان »خفقان« را با کمک برادرش 
و دوستان اش س��اخته و برای جشنواره امسال 
فرستاده اس��ت. محمدرضا داستان فیلم اش را 
این طور تعریف می کند: »فیلم درباره ی بچه ای 
است که کسی دنیایش را درک نمی کند و فکر 
می کنند کوچک است؛ در حالی که او استعدادها 
و توانایی های بزرگی دارد ...« فیلم نامه این کار 
را برادر بزرگ ترش، محمدامین خواجی، نوشته 

است.
محمدرضا تعریف می کند که اولین فیلم اش را 
هم با بچه های محله اش درباره ی فوتبال ساخته 
اس��ت، با عنوان »گنج فوتب��ال«. بعد از آن هم 
فیلم های زیادی به عنوان پروژه های درسی اش 
ساخته اس��ت. محمدرضا روحیه ی جنگنده ای 
دارد ک��ه آن را از ورزش م��ورد علاقه اش یعنی 
کنگ فو به دست آورده اس��ت، رشته ای که در 

آن مقام های زیادی کسب کرده است.
او ع��زم اش را از همی��ن حالا ج��زم کرده که 
س��ال آینده هم در جشنواره شرکت کند: »یک 
فیلم نامه بامفهوم و درس��ت، تقریبا آماده دارم 
که حتما در تابستان سال آینده می سازم.« این 
فیلم نام��ه را هم برادر بزرگ ترش، محمد امین، 

نوشته است.
فیل��م ۲6 دقیقه ای خفقان عصر پنجش��نبه 
در سالن دانش��کده علوم پزشکی گراش پخش 

می شود.

پرونده-۱

پوستر نهمین جشنواره استانی فیلم کوتاه کل گراش

گراش��ی ها امسال نسبت به چند سال اخیر رکورد زدند و 9 فیلم به جشنواره فرستادند. با این که جای خالی 
فیلم سازان نسل اول )محمدجواد حس��ن نژاد، محمدعلی شامحمدی، علی سپهر و ...( خالی است، ولی ورود 
چند نوجوان بااستعداد به عرصه ی سینمای کوتاه همان قدر خوشحال کننده است که شرکت کیوان محسنی و 
غلامرضا پورقائد و یا یک نوجوان روستایی از حسین آباد در جشنواره امسال. این مروری است بر فیلم های هفت 

فیلم ساز گراشی حاضر در نهمین جشنواره کل.

نسل جدید فیلمسازان گراشی 

آمده اند 

ویرانگ�ر: خیل��ي جال��ب 
است. کنار شهرداري در بنری 
روز مهندس را تبریک گفتند 
و عک��س برکه کل را هم کنار 
انداختند. آخر یکي نیست به 
این طراح بن��ر بگوید داداش 
برکه کل که هیچ مهندس��ي 
نتوانس��ت تم��ا م اش کن��د و 
س��قف اش را بگیرد و آن وقت 
ش��ما به عنوان نماد مهندس 

انداخته اید؟
دانش�جو: کاش در ع��زل 
و نص��ب  مدیران شهرس��تان، 
کمی هم با بزرگان، معتمدین 
و متخصصین مشورت صورت 

می گرفت.
خاکبی�ز:  علی اصغ�ر 
اخی��ر  جلس��ه  در  انش��االله. 
ش��روع  مس��ؤلین  و  مدی��ر 
مج��دد و تکمیل تونل گردنه 
بالنگس��تان هم جزو عناوین 
خواسته ها و اهم موضوع های 
مطروحه باش��د. تونلی که به 
منظ��ور ط��رح مواصلاتی راه 
لارس��تان به عسلویه با هدف 
کاه��ش خطرات ج��اده ای و 
و  ادوات  ت��ردد  در  تس��هیل 
وسایل نقلیه ایجاد و به خاطر 
کس��ری بودج��ه عملیات آن 
متوق��ف ش��ده اس��ت. آیا در 
شهرستان پروژه ای به اهمیت 
تکمیل و به��ره برداری تونل 
سراغ  فداغ  بالنگستان  گردنه 

دارید؟
اس�د: فرمانداری ما ش��ده 
آموزش��گاه، مگ��ر ما کس��ی 
معاون  پس��ت  ب��رای  حداقل 

فرماندار نداریم؟

افسانه شما
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          جشنواره هشتم ۹ تا ۱۱ دی ماه ۱۳۹۰              جشنواره هفتم ۳ تا ۴ آذر ۱۳۸۹                     جشنواره ششم ۷ تا ۹ آذر ۱۳۸۸        جشنواره پنجم ۲۸ تا ۳۰ آبان ۱۳۸۷             جشنواره چهارم ۲۳ تا ۲۵ آذر ۱۳۸۴

چه فیلم هایی در کل طرفدار داردپ�...�ر ...ون ... ده
هر ساله نحوه انتخاب فیلم ها برای نمایش در جشنواره کل و بخش های 

مختلف آن با سوالاتی روبه رو بوده است.

بازبین ها چه می کنند؟ 
من امس��ال برای سومین س��ال عضو هیات بازبین فیلم های جشنواره 
بودم و بد نیست درباره روند کار این بخش جشنواره باهم صحبت کنیم. 
بعد از پایان مهلت فراخوان، فیلم های رسیده به جشنواره توسط کمیته 
فنی بررس��ی و منظم می شود. امسال ۱۰۸ فیلم به جشنواره ارسال شد 
که بعد از حذف فیلم هایی که دارای اش��کالاتی اساسی بود. ۹۹ فیلم در 

اختیار گروه بازبین قرار گرفت.
س��ال های گذش��ته معمولا فیلم هایی که دارای حداقل استاندارهای 
فیلم کوتاه بودند انتخاب و به جشنواره معرفی می شد. معمولا در نهایت 
نزدیک ۴۰ فیلم برای نمایش در جش��نواره انتخاب می شد. اما امسال با 
توجه به کاهش ش��ب های نمایش فیلم تاکید هیات برگزاری بر این بود 

که تنها ۲۵ فیلم برای بخش های مختلف جشنواره گزینش شوند. 
کار از بازبینی به گزینش تبدیل ش��د و مجبور ش��دیم با اولویت بندی 
فیلم ه��ای تایید ش��ده ۲۵ فیل��م نهایی بخش های رقابتی جش��نواره را 
مشخص کنیم. حضور دو عضو هیات بازبین در شیراز کمی کار را سخت 
کرده بود اما در نهایت لیست نهایی آماده شد. در بخش انیمیشن شش 
اثر ارس��ال شده بود که یک اثر مربوط به سال گذشته بود. این بخش به 

دلیل به حد نصاب نرسیدن کارهای تایید شده حذف شد.
به دلیل ب��الا رفتن معیارهای گزینش فیلم های فیلمس��ازان جوان و 
نوجوان گراشی ش��انس کمتری برای راه یابی به جشنواره داشتند. برای 
این که کارهای این فیلمس��ازان دیده ش��ود قرار ش��د تمامی فیلم های 

رسیده از گراش در بخش گراش نمایش داده شود. 
در کن��ار فیلم های ضعیفی که به صورت ابتدایی س��اخته ش��ده بود 
برخ��ی فیلم ها بودند که به راحتی امکان حضور در جش��نواره های ملی 
را داش��تند. در حال حاضر می توان 
گفت فیلم های ارسالی به جشنواره 
ب��ه دو گروه با س��طح کیفی کاملا 
متفاوت تبدیل شده است. کسانی 
که در س��ال های گذشته جوایزی 
از جش��نواره گرفته اند این بار برای 

رقابتی قوی تر دوباره برگشت اند.

جشنواره چه می خواهد؟
ش��اید یکی از مشکلات جش��نواره کل این اس��ت که هیات بازبین و 
در نهایت هیات داوران مس��تقیما با برگزارکنندگان جشنواره در ارتباط 
نیس��تند و گاهی فیلمسازان سردرگم می شوند که جشنواره از آن ها چه 
فیلمی می خواهد. یک فیلم ممکن است یک سال مورد توجه داوران قرار 
بگیرد اما داوران سال بعد همان فیلم را نپسندند. آرای داوران باید بتواند 

جهت گیری جشنواره برای سال های بعد را تعیین کند.
به نظرم امس��ال س��رانجام ب��ه فیلم معی��ار مدنظ��ر برگزارکنندگان 
جشنواره رس��یدیم. »حلقه دور کایه« س��اخته کیوان محسنی در واقع 
چکیده دیدگاه های جشنواره های گذشته است. از اهداف اولیه جشنواره، 
بومی نگاری س��نن ش��هر گراش بود در مراحل بع��د کیفیت فنی کارها 
و آش��نایی با زبان س��ینما نیز مورد توجه قرار گرفت. فیلم اخیر کیوان 
محسنی فیلم استاندارد و خوش ساخت در مورد ساختن کایه در گراش 
است. توجه داوران به این فیلم نشان می دهد که فیلمسازان جوان دیگر 
نیز می توانند از الگوی توجه به مسایل بومی در کنار استفاده از امکانات 
مناس��ب فیلمبرداری و تدوین برای موفقیت در جش��نواره کل استفاده 

کنند.
هر چند رس��یدن به توانایی فنی مطلوب کاری طولانی و زمانبر است 
اما  ش��ما هر فیلمی که می س��ازید باید بتوانید حرف خود را محکم و با 

کیفیت بزنید.

هدف از دیدن فیلم ها
مخاطبان جش��نواره در س��ال های نخست برگزاری جش��نواره تنها و 
تنها به دنبال تصویری از ش��هر خود بودند. با در دسترس شدن امکانات 
تصوی��ری برای همه، توقع مخاطبان نیز بالا رفته اس��ت، آن ها به دنبال 
تصویری خوش آب و رنگ و س��ینمایی از گراش هس��تند و یا در بخش 
داس��تانی یک داس��تان یک خطی آن ها را راضی نمی کند بلکه به دنبال 

طرح کامل همراه با اجرای مناسب هستند.
سلیقه سینمایی مخاطبان جش��نواره در این سال ها اندک اندک رشد 
کرده است. دو سال پیش استقبال از فیلمی مانند »دوما« نشان داد که 
آن ها زبان سینمایی را می فهمند و به تدریج نه بر اساس تعصب بلکه بر 

اساس آنچه می پسندند آرا خود را به صندوق می ریزند.

فرصتی برای فرهنگ
جش��نواره کل مهمترین آیین فرهنگی شهرس��تان گراش در هر سال 
است. به نظر می رسد باید از ظرفیت های این جشنواره برای فعال کردن 

گروه های دیگر هنری نیز استفاده کرد.. 
در همین فرصت دو روزه می توان نمایش��گاه نقاش��ی برپا کرد. کارگاه 
عکاسی به راه انداخت و جلسات فیلمنامه نویسی گذاشت. کاری که کم و 
بیش در سال های گذشته انجام شده است اما باید منسجم و منظم باشد. 
جش��نواره کل باید از یک جشنواره صرفا درباره فیلم به یک حرکت و 

فرصت فرهنگی سالانه برای هنرمندان گراش تبدیل شود.
شاید با آمدن اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی بخشی از این هماهنگی ها 

میسر شود.

پیش نهاد فیلم پرونده 5- یادداشت

»توکا« تازه ترین فیلم سجاد ایمانی نسبت به فیلم های گذشته او فرمی آزادتر 
دارد. به همین علت کارگردان آن را به جای بخش داستانی برای بخش تجربی 
جشنواره کل فرستاده است. 
یک ماشین )شاید دنیا( که مسافران آن فرصت کوتاهی برای تاخت و تاز 
دارند.  فیلمی کوتاه و تامل برانگیز!

داوران انتخاب 
می کنند

پی��روز کلانت��ری، مه��دی 
و  ش��هربابکی  بوس��تانی 
محمدهادی سبحانیان داوران 
نهمین دوره جشنواره استانی 
فیل��م کوت��اه کل نخس��تین 
مرحل��ه داوری خ��ود را انجام 

دادند.
ب��ا اع��لام نامزده��ای اولیه 
جوای��ز جش��نواره کل، نیمی 
برگزی��دگان  انتخ��اب  راه  از 
طی ش��د. داوران جشنواره از 
میان نامزدهای زیر در جمعه 
برندگان  اس��فندماه  شب ۱۱ 
را  جش��نواره  تندیس ه��ای 

معرفی می کنند.

بهترین فیلم داستانی:
۱. عده ای کنار هم

احسان شادمانی/ شیراز
۲. عبور

 احسان درخشنده/ شیراز
۳. بیرون از این

کیوان محسنی/ گراش
۴. انگار صدایی می آید
مصیب حنایی/ شیراز

بهترین فیلم مستند:
۱. حلقه دور کایه

 کیوان محسنی/ گراش
۲. ایزوله

 محسن مقدم/ شیراز
۳. سبزه کلاه

 فرزاد رضایی/ نورآباد

بهترین فیلم تجربی:
۱. حاشیه نگاه

کوروش شیرالي/ شیراز
۲. توکا

 سجاد ایمانی/ نورآباد
۳. بی پایان

سهیل ظهرابی/ شیراز

بهتری�ن فیل�م در بخش 
ویژه میراث فرهنگی:

۱. حلقه دور کایه
کیوان محسنی/ گراش

۲. عروس جمعه
محمد سلیمی راد/ نورآباد

بهتری�ن فیل�م در بخش 
ویژه گراش:

۱. حلقه دور کایه
 کیوان محسنی/ گراش

۲. بیرون از این
 کیوان محسنی/ گراش

 
بهترین کارگردانی:

۱. حلقه دور کایه
 کیوان محسنی/ گراش

۲. عبور
احسان درخشنده/ شیراز

بهترین فیلم نامه یا تحقیق:
۱. بیرون از این

 کیوان محسنی/ گراش
۲. توکا

 سجاد ایمانی/ نورآباد
۳. عبور

احسان درخشنده/ شیراز
۴. سبزه کلاه

 فرزاد رضایی/ نورآباد

بهترین تصویربرداری:
۱.حلقه دور کایه

 کیوان محسنی/ گراش
۲. عده ای کنار هم

احسان شادمانی/ شیراز
۳. سکوت جاده

 مهدی شجاعی فرد/ شیراز

بهترین تدوین:
۱. حلقه دور کایه

 کیوان محسنی/ گراش
۲. انگار صدایی می آید
مصیب حنایی/ شیراز

و  صداب�رداری  بهتری�ن 
موسیقی:

۱. عده ای کنار هم
 احسان شادمانی/ شیراز

۲. حلقه دور کایه
کیوان محسنی/ گراش

بهترین بازیگری:
هی��ات داوران هیچ فردی را 

برای این رشته معرفی نکرد.

پرونده-۶

پرونده 4

فیل�م »ت�وکا« در لحظه ی آخر  �
وارد بخش مس�ابقه شد. دلیل اش 

چه بود؟
مث��ل این که گفت��ه بودند ممیزی 
دارد و از ای��ن حرف ها؛ که ما توضیح 
دادیم و قانع شان کردیم که فیلم مان 

را راه بدهند.
این چندمین سالی است که در  �

جشنواره فیلم کل حضور دارید؟
امس��ال چهارمین س��ال است. این 
نکته هم خیلی برای من مهم اس��ت: 
جش��نواره گراش اولین جش��نواره ای 
اس��ت که در آن ش��رکت ک��ردم، و 
آخرین فیلم کوتاهی که س��اخته ام را 
هم در جشنواره گراش شرکت داده ام. 
چهار سال پیش با اولین فیلم ام )برای 
زندگی( در این جشنواره بودم؛ »توکا« 
هم آخرین فیلم کوتاه ام است که مال 
ده دوازده ماه پیش اس��ت. بعد از این 
دیگر فیلم کوتاهی کار نکرده ام، و کار 

نخواهم کرد.
در تابس��تان اولین کار بلندم را کار 
ک��ردم. یک کار تل��ه ی ۹۰ دقیقه ای 
داستانی اس��ت. در تابستان به مدت 
۴۰ روز فیلم ب��رداری کردیم، و به جز 
صداب��ردار که از بیرون آمده بود، بقیه 
عوامل همگی از بچه های نورآباد بودند. 
این فیلم س��فارش صدا و سیماست و 
آن را برای مرکز استان ها ساختیم که 
احتمال زیاد در هفته دفاع مقدس از 

شبکه سه سیما هم پخش می شود.
ای�ن نکت�ه ی جالبی اس�ت که  �

شما در نورآباد حلقه ای از دوستان 

دارید و گروهی فیلم می سازید.
خدا را ش��کر، ما ت��وی نورآباد یک 
گروه 6 یا ۷ نف��ره داریم که هر کدام 
در زمینه ی خاص��ی تبحر پیدا کرده 
اس��ت؛ یکی ت��وی صدا، یک��ی توی 
طراحی صحنه، یکی توی تدوین. آن 
اوایل من تنهای��ی از نورآباد می آمدم 
گراش؛ س��ال بعد شدیم دو نفر؛ سال 
بعد ش��دیم چهار نفر؛ و امسال شدیم 
هفت نفر. خدا رو شکر می کنم که این 
زحمت ها باعث ش��د چند تا فیلم ساز 
خوب در نورآباد پرورش پیدا کند که 
الآن فیلم هایشان به جشنواره شما هم 

آمده و خواهید دید.
م�ا که کاره�ای ش�ما را دنبال  �

می کنی�م، همیش�ه به ای�ن غبطه 
می خوری�م ک�ه آن اتفاق�ی که در 
نورآباد افتاده، بای�د در گراش هم 
می افتاد؛ این که حلقه ای تش�کیل 
شده و یک نفر که کارش بهتر بوده، 
همه را با خودش بالا کشیده و الآن 

همه همدیگر را کمک می کنند.
حتما باید اینطور باشد. فیلم سازی 
یک کار گروهی است. این را مطمئن 
باش��ید که اگر گروه خوبی نداش��ته 
باشید، یعنی گروهی که دلسوز باشند 
و ه��م دل نمی توانی��د کار کنید. این 
نعمت بزرگی اس��ت. یکی از دوستان 
ما که می خواس��ت فیلم بسازد، یعنی 
آقای دارابی و فیلم بیش��اپور، ما ازش 
پول که نگرفتیم هیچ، من خودم حتی 
هزین��ه ی کارش را پرداخ��ت کردم و 
برای��ش تصوی��ر هم گرفتم. دوس��ت 
داش��تم کار بکند و بیاید بالا. سینما 

عرصه ی بزرگی است و جا برای همه 
هست. کسانی می روند بالا که گروهی 

کار بکنند.
الآن که قصد دارید فیلم کوتاه  �

کار نکنی�د، آی�ا این حلق�ه را نگه 
می دارید؟

حتما. بچه ها بدون هیچ دس��تمزد 
یا توقع خاصی، هر کس��ی در بخش 
خودش کار می کند، آن هم به صورت 

حرفه ای، و با مطالعه و تجربه.

برگردی�م ب�ه بحث جش�نواره  �
فیلم گراش. در این چند س�الی که 
در جشنواره بوده اید، پیشرفتی در 

جشنواره دیده اید؟
من که جشنواره گراش را بیشتر از 
هر جشنواره ای دوست دارم. جشنواره 
گراش یک جشنواره صمیمی است و 
دوس��تانه، و فضای خوبی دارد چون 
م��ردم می آیند و کاره��ا را می بینند. 
من جش��نواره های فیلم کوتاه تهران 
و ی��ا بین المللی زیادی رفت��ه ام، ولی 
همیش��ه انتظار جش��نواره گراش را 
می کشم. من رشد اصلی جشنواره را 
هم در فیلم های جش��نواره می بینم. 
فیلم های خوبی می آید به جش��نواره، 
و طوری شده که هر کسی نمی تواند 
وارد مسابقه ش��ود. این نقطه ی قوت 
جشنواره است. حالا یک بخش هایی 
هم هست که کوتاهی مسئولین است، 
مثلا این که بعد از چند سال و با وجود 
تلاش دوستان برگزارکننده، جشنواره 
منطقه ای نش��ده اس��ت. ول��ی جای 

ش��کرش باقی است که با این شرایط 
اقتصادی همچنان جش��نواره برگزار 

می شود.
و امیدوارم که امس��ال تندیس های 
خوبی داش��ته باش��ید. من حاضرم، و 
حتی به دبیر جشنواره هم گفتم، که 
شما اگر دویس��ت هزار تومان جایزه 
می دهید به س��جاد ایمانی، صد هزار 
تومان اش را برداری��د و بگذارید روی 
مبلغ��ی که ب��رای س��اخت تندیس 
می دهید، تا یک تندیس باابهت بدهید 
به من. بخشی از اعتبار هر جشنواره ای 

به تندیسی است که می دهد. 
قب�ل  � س�ال  مث�ل  امس�ال 

خوابگاه تان توی سوله نیست!
نیس��ت؟ خدا را ش��کر! )با خنده( 
اتفاق��ا بهترین جایی که ما داش��تیم 
پارسال بود. حالا هرچند چند نفری از 
فیلم سازان اعتراض داشتند، ولی من 
در همان جا دوس��تانی پیدا کردم که 

دارم ازشان استفاده می کنم.
اتفاقا من می ش�نیدم که ش�ما  �

س�ال قبل هم ن�ه تنه�ا اعتراضی 
نداش�تید به وضعیت اسکان، بلکه 

دفاع هم می کردید...
خوب بعله! یک نف��ر می گفت من 
هتل می خواه��م، من گفتم تو با پول 
یک ش��ب می روی یک فیل��م کوتاه 
می س��ازی! این بنده خداها دارند توی 
یک شهر به این کوچکی جشنواره ای 
ب��ه این خوبی برگ��زار می کنند، ایراد 
نباید گرف��ت. خلاصه م��ا که رفتیم 

داخل، بقیه هم پشت سرمان آمدند.

ش�ما از جش�نواره درخواست  �
کرده بودید که یک جایزه از طرف 
اداره ارش�اد نورآب�اد به فیلم هایی 
ک�ه از نورآب�اد ش�رکت کرده ان�د 
بدهند. چه شد که این پیشنهاد به 

ذهن تان رسید؟
قرار بود از طرف انجمن فیلم و اداره 
ارش��اد ش��هرمان، مبلغ دویست هزار 
تومان به عن��وان کمک هزینه ی رفت 
و آم��د به گراش را به ما فیلم س��ازها 
بدهند. ما تصمیم گرفتیم این هزینه را 
جمع کنیم و بدهیم به یکی از کسانی 
که زحمت کشیده و به جشنواره فیلم 
داده اس��ت. البته این ک��ه این مبلغ 
را بدهن��د قطعی نیس��ت و گفته اند 
بع��دا خبرتان می کنی��م! از آن طرف 
هم جش��نواره گراش گفته که چون 
می خواهید از عنوان جشنواره استفاده 
کنید، باید دویست هزار تومان هم به 
جشنواره بدهید! حالا من می خواستم 
ب��ا دبیر جش��نواره صحبتی بکنم که 
قضیه از چه قرار اس��ت، تا ببینیم چه 
می ش��ود. خلاصه باید از هفت خوان 

رستم بگذریم.
حالا یک خوان دیگر هم هست،  �

این که اداره کل ارشاد فارس ظاهرا 
با دادن ای�ن جایزه موافقت نکرده 

است.
من در این مورد چیزی نش��نیده ام. 
ح��الا چ��را باید جل��وی ای��ن جایزه 
را بگیرن��د، م��ن نمی دانم! ت��ازه آن 
هم جای��زه ای که م��ا داری��م از پول 
کرایه هایمان ج��ور می کنیم، و برای 

تشویق افراد است.

جش��نواره کل با توج��ه به این که 
در تقویم اس��تانی نیز ق��رار گرفته 
است، پتانسیل بالایی برای رسانه ای 
ش��دن دارد. ام��ا غفلت از پوش��ش 
خبری جش��نواره، باعث شده است 
کم ت��ر فیلم س��ازی در اس��تان های 
دیگ��ر � به جز بوش��هر و هرمزگان  
� از برگزاری این جش��نواره  با خبر 
باش��د. صحبت های مجی��د برزگر، 
مس��ئول انجمن فیلم کوت��اه ایران 
تایید کننده ی این ادعاست. به طور 
قطع استفاده از رسانه های جمعی را 
می توان قطعه ی گم ش��ده ی هشت 

دوره ی گذشته دانست.
بگذارید این بار به سراغ یک مثال 
دیگر برویم؛ جش��نواره مردمی فیلم 
عمار. سومین دوره ی این جشنواره 
در روزه��ای منتهی ب��ه نهم دی ماه 
امسال برگزار شد. احتمالا شما هم 
آنونس های تبلیغاتی این جشنواره را 
در تلویزیون یا اینترنت دیده باشید. 

دوبار به سینما فلسطین تهران رفتم 
و به تماشای فیلم های این جشنواره 
نشس��تم. جدای از کیفی��ت بالای 
بعض��ی از فیلم ها ک��ه چند روز بعد 
تلویزی��ون نیز آن ه��ا را پخش کرد، 
ضعف هایی را در اجرای جش��نواره 
دی��دم ک��ه خیلی س��اده ب��ه نظر 
می رسیدند. بچه های فنی جشنواره 
کل و بچه های خاکریز می دانند فریز 
کردن تصویری که از دیتاپروژکشن 
پخش می شود کار بس��یار ساده ای 
اس��ت. اما در این جش��نواره با این 
ابهت و تبلیغات، خب��ری از این کار 
نب��ود. اما آن چیزی که باعث ش��ده 
بود این جشنواره � جدای از اجرا در 
پایتخت و حضور چهره های مطرح � 
این طور مطرح شود، استفاده مناسب 

از ظرفیت رسانه ای جشنواره بود. 
همای��ش  ب��ه  می ش��ود  حت��ی 
زبانشناس��ی لار هم اش��اره کرد. در 
این همایش هم با بچه های نش��ریه 

شرکت کردیم و جالب این که آن چه 
م��ا دیدی��م با آن چ��ه در رس��انه ها 
منتش��ر  ش��د، تفاوت زیادی داشت. 
دبیرخانه ی این همایش توانسته بود 
از ظرفیت رسانه ای همایش استفاده 
کند و آن چه خود می خواهد به دست 

رسانه ها برساند.
انتش��ار خبره��ای جش��نواره در 
خبرگزاری ها و روزنامه های کشور � 
برخلاف آن چ��ه فکر می کنیم � کار 
سختی نیست. در دو سالی که شیراز 
بودم و با توجه به رشته ی تحصیلی ام 
روزنامه های استانی را بررسی کردم. 
تولیدی  روزنامه ها خبره��ای  ای��ن 
کمی دارند و از خبرهایی در س��طح 
جش��نواره ی اس��تانی کل، بی شک 

استقبال می کنند. 
حالا هم که در تهران حضور دارم 
و کم و بیش با بعضی از روزنامه های 
کشوری در ارتباطم وضع به همین 
ص��ورت اس��ت. کافی اس��ت اولین 

ارتباط با آن ها برقرار ش��ود، ادامه ی 
مس��یر راحت تر از چیزی ست که ما 
فکر می کنیم. در این بین روزنامه ها 
و مجلات تخصصی فیلم و س��ینما 
اشتیاق بیشتری نشان خواهند داد و 
حتی ممکن است خبرنگارهای شان 
را نی��ز برای پوش��ش جش��نواره به 

گراش اعزام کنند.
استفاده از ظرفیت خبرگزاری های 
کش��وری � مانند فارس، مهر، ایرنا، 
ایسنا و ... � مزیت های بیش تری دارد. 
خبرگزاری ها منابع خبری روزنامه ها 
به شمار می روند و سایت های زیادی 
نیز به بازنشر این خبرها می پردازند. 
خبرن��گار خبرگزاری ه��ای فارس و 
مهر در گراش حضور دارند و ارتباط  
با خبرگزاری ایسنا هم شکل گرفته 
است. همه ی این ها برای یک شروع 

خوب کافی ست.
تشکیل یک گروه سه چهار نفره ی 
خبری زیر نظر کمیته ی تبلیغات یا 

روابط عموم��ی می تواند اولین قدم 
باشد. با توجه به سابقه ی چندساله ی 
نش��ریات گراش، نیروهای خوبی در 
گراش رش��د کرده اند که می توان از 
ای��ن نیروهای جوان و حتی نوجوان 

استفاده کرد.
مصاحبه با دبیر جش��نواره، تعداد 
دبیرخانه،  ب��ه  رس��یده  فیلم ه��ای 
تاریخچه ی جش��نواره، فعالیت های 
انجام ش��ده تا به ح��ال در دوره نهم 
و ... هرکدام ب��ه تنهایی موضوعاتی 
هس��تند که می ش��ود آن را پوشش 

خبری داد.
ای��ن کار ب��ه نس��بت تاثیرگزاری 
زی��ادی ک��ه در اف��کار عموم��ی و 
معرفی جشنواره و شهر گراش دارد، 
هزین��ه ی کمی نی��از دارد. احتمالا 
از دس��تگاه  دبیرخانه ی جش��نواره 
ارس��ال فکس و کامپیوتر برخوردار 
اس��ت. پس تنها با اشتراک اینترنت 
پرسرعت می توان تلاش چندماهه ی 

دس��ت اندرکاران را در تمام کش��ور 
منتشر کرد.

به دلیل تحریم کش��ورهای غربی 
علی��ه کش��ورمان، هاس��ت میزبان 
سایت جشنواره هم از ارائه خدمات 
خودداری کرده و س��ایت غیر فعال 
شده است. امیدورایم دست اندرکاران 
هرچ��ه زودتر این س��ایت را دوباره 
راه اندازی کنند و خبرهای و تصاویر 
جلس��ات و فعالیت های جش��نواره، 
اطلاع��ات فیلم ه��ای رس��یده ب��ه 
دبیرخان��ه، اس��امی داوران و... روی 

سایت قرار دهند.
بی ش��ک در صورت خبررس��انی 
س��ریع و دقی��ق از جش��نواره، هم 
انگیزه ی دس��ت اندرکاران جشنواره 
و فیلم س��ازان ش��هر بیش تر خواهد 
شد و هم نظر مس��وولین استانی و 
حتی کش��وری را جلب خواهد کرد 
تا روی این جشنواره حساب ویژه ای 

باز کنند.

سجاد ایمانی در جشنواره هشتم کل- عکس: محمدامین نوبهار

گفتگو با سجاد ایمانی فیلمساز نورآبادی

در سینما جا برای همه است

وقتی این جوان بلندقد و خوش پوش در اختتامیه جشنواره 
سال گذشته برای بار سوم روی سن آمد تا بعد از دو تندیس 
مهم اش، یک تقدیرنامه هم بگیرد، آن قدر تش��ویق شد که 
معلوم شود طرف داران زیادی در جشنواره پیدا کرده است. 
البته حرف هایی که او پش��ت میکروفون زد و از جش��نواره 
و ظرفیت های��ش تمجید کرد، در این تش��ویق بی تاثیر نبود. 
خیلی حیف اس��ت که او امسال فقط یک فیلم در جشنواره 
دارد؛ و بیش��تر حیف، که این فیل��م، آخرین فیلم کوتاه اش 

خواهد بود.
س��جاد ایمانی متولد 1367 نورآباد اس��ت و کارشناس��ی 
ارش��د ادبیات نمایشی دارد. او از جشنواره ششم )آذر 88(، 
با فیلم »برای زندگی«، در بخش مس��ابقه جش��نواره حضور 
یافت. س��ال بعد، در جش��نواره هفتم، فیلم »دوما« از او لوح 
تقدی��ر بهترین پژوهش و مقام اول بهترین فیلم داس��تانی را 
گرفت و بس��یار هم مورد اس��تقبال قرار گرفت. پارسال هم 

س��ه فیلمی که او فرستاده بود، یعنی »بیتال«، »روزی که مرد 
می ش��ویم« و »زیر زرد« در بیش��تر بخش های مس��ابقه نامزد 
دریاف��ت جای��زه بودن��د. در نهایت هم فیلم »بیت��ال« جایزه 
بهتری��ن تدوین و همچنی��ن تقدیر بهترین فیلم داس��تانی را 
گرفت؛ و »روزی که مرد می ش��ویم« ه��م در رقابت با فیلم 

دیگرش، »زیر زرد«، جایزه بهترین مستند را گرفت. 
امس��ال س��جاد ایمانی فیلم »ت��وکا« را در بخش مس��ابقه 
تجرب��ی دارد. البته او تدوین و تصویربرداری چهار فیلم که 
از نورآباد در بخش مس��ابقه هس��تند را هم بر عهده داش��ته 
اس��ت: فیلم داستانی »می نا« )سیده لیلا سادات(، فیلم مستند 
»س��بزه کلاه« )فرزاد رضایی( و فیلم مستند »بیشاپور« ساخته 
س��جاد دارابی. در این آخری، تهیه کنندگی را هم به عهده 

داشته است. 
این بخشی از گپ دوستانه ی من با یکی از خون گرم ترین 

مهمانان جشنواره است.

مسعود غفوری
تحریریه افسانه

محمد خواجه پور
عضو هیات بازبین

پرونده-۷

مهدی وفایی فرد
تحریریه افسانه

صدای کل
باید 

به ایران
برسد
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پرونده۹- نشست          

بازیگری در س��ینما و تئاتر هنری 
اس��ت که حوصل��ه، وق��ت و هزینه 
زیادی می طلبد. ولی آیا این ش��رایط 
ب��رای آقای��ان و خانم ها برابر اس��ت؟ 
کمی بیشتر زوم کنیم: آیا این شرایط 
ب��رای خانم های��ی که در ش��هرهای 
کوچک تری مثل گراش فعالیت هنری 

می کنند متفاوت است؟
زنان و دختران زیادی در گروه های 
س��نی متفاوت در گ��راش، بازیگری، 
فیلم سازی و نمایشنامه نویسی را تجربه 
و به ارتقای س��طح این هنرها کمک 
می کنن��د. در این میزگرد، تعدادی از 
این علاقه مندان را شناس��ایی کردیم 
تا نظرات ش��ان را راجع به سوالات بالا 
جویا ش��ویم. خانم ها حکیمه غلامی، 
راحله دهن��وی، فاطم��ه ابراهیمی و 
فاطمه وفایی فرد مهمانان میزگرد ما 

هستند. 

تئاتر و اصول اخلاقی
خانم غلامی، دبیر، تجربه ای ۳۳ساله 
در زمینه ی نمایشنامه نویسی دارد. او 
قالب ه��ای  در  را  نمایشنامه نویس��ی 
منثور و منظوم از س��ال ۱۳۵۸ شروع 
کرده و ب��ه تدریج خ��ود را به عنوان 
نویس��نده، کارگ��ردان و داور تئات��ر 
شناسانده است. تعداد نمایشنامه های 
او ک��ه هم��ه از محت��وای مذهب��ی 
برخوردارند، به ده می رس��د و از بین 
آنها »در انتظار بهار« و »شهربانو« به 
ترتیب مقام های اول و سوم استانی را 
از آن خود کرده اند. غلامی با دیدگاهی 
اخلاقی درباره تئاتر صحبت می کند: 
»تئاتر در گراش شناخته شده نیست. 
مردم به قالب ه��ای تلویزیونی عادت 
کرده ان��د. اکث��ر اف��رادی ه��م که به 
دیدن تئاتر می روند هدف شان بیشتر 

گذراندن وقت است تا توجه به اصول 
اخلاقی، که هدف اصلی تئاتر اس��ت. 
هدف غای��ی تئاتر، اخلاق و تعلیم آن 
است و نه چیز دیگر. نمایشنامه ای که 
اصول اخلاقی را به مخاطب نیاموزد، 

نمی تواند ارزشی داشته باشد.«
او به بازیگ��ری خانم ها در تئاتر هم 
با دیدگاه��ی اخلاقی ن��گاه می کند: 
»جامعه ی گ��راش بازیگ��ری جنس 
مخالف در کنار هم را نمی پس��ندد و 
خانمی که این حساسیت ها را نادیده 
می گیرد و ق��دم به عرصه ی بازیگری 
می گذارد از گزندها و نیش حرف های 
مردم در امان نمی ماند.« خانم غلامی 
درباره ی دلایل این واقعیت اجتماعی، 
حداقل دو مورد را بیان می کند: »یکی 
از دلایل این حساسیت، نبودن حامی 
و پش��توانه ی قوی برای بازیگران این 
شهر است. برای جا افتادن تئاتر، باید 
از خانواده های علاقه مندان شروع کرد 
و برایشان جلس��ات مشاوره گذاشت. 
اس��تعدادها باید شناس��ایی ش��وند. 
متاس��فانه رش��د تئاتر در حد همان 

تئاترهای مدرسه مانده است.«
غلام��ی از روی تجرب��ه درب��اره ی 
مش��کلات گراش در زمین��ه ی تئاتر 
صحب��ت می کن��د، از جمل��ه کمبود 
امکان��ات و نبود س��الن های تئاتر. او 
بخش زیادی از این مشکلات را از آنجا 
می داند که هنوز موسسه ای که بتواند 
ب��ه طور تخصصی این هن��ر را دنبال 
کند و علاقه مندان را تعلیم دهد وجود 
ندارد: »خانه ی فرهنگ نتوانسته است 
بار این مس��ئولیت را به دوش بکشد، 
و ب��ه ج��ز وزارت آم��وزش و پرورش 
که حامی خوبی س��ت برای تئاترهای 
مدرس��ه ای، حامی دیگری نیست که 

علاقه مندان را دل گرم کند.« 

بازی در حیطه ی محدود
راحله دهنوی دانش آموز دبیرستان 
است و نویسندگی برای تئاتر مدرسه 
را از دو س��ال پی��ش، و همچنی��ن 
فیلم س��ازی را از پارس��ال با س��اخت 
فیل��م »زنگ مهربانی« ش��روع کرده 
است. می گوید حامی اصلی اش پدرش 
است. او اخلاق را از هر چیزی در هنر 
مهم ت��ر می داند، و ب��ه همین خاطر 
تنه��ا نقش هایی را ب��ازی می کند که 
صادقان��ه و بی ری��ا باش��د؛ و البته در 
حیط��ه ای مح��دود: »خانواده های ما 
تنه��ا در حیطه ی آم��وزش و پرورش 
به ما اجازه ی فعالی��ت در این زمینه 
را می دهند. بعضا دیده ایم هنرمندانی 
که با ظاه��ری نامناس��ب در جامعه 
حضور می یابند و باعث بدبینی بیشتر 
خانواده ها می ش��وند. خان��واده ی من 
از این ک��ه در اجتماع باش��م حرفی 
ندارن��د، اما از حرف و حدیث هایی که 
ممکن است پش��ت سر دخترشان به 
وجود بیاید می ترسند.« او اعتقاد دارد 
ک��ه تغییر این وضعیت بدون حمایت 
ام��کان ندارد، و بر خ��لاف نظر خانم 
غلامی می گوی��د: »آموزش و پرورش 
در ای��ن زمینه کم��ک چندانی به ما 
نمی کن��د. حتی اگ��ر حمایتی هم از 
طرف آموزش پ��رورش صورت گیرد، 
توجه آن بیشتر به افتخاری است که 
نصیب اش می شود تا به استعدادیابی و 

پرورش آن.« 
او مش��کل دیگر را عدم شناس��ایی 
بازیگ��ران زن در تئات��ر و س��ینما در 
سطح شهر می داند: »من مجبورم ابتدا 
بین دوستان خود بازیگر مورد نظر را 
انتخاب کنم و بعد بر اساس قابلیت ها و 
استعدادهای او، نقش را بنویسم. شاید 

اگر بین مدارس و دانش آموزان تعامل 
بیشتری وجود داشت، کار ما راحت تر 
بود. به عنوان مثال، ما نمی توانستیم 
دانش آموزی از مدرسه ی دیگر را برای 
بازیگری در فیلم م��ورد نظر انتخاب 
کنیم، چون پرس��نل آن مدرسه این 
اجازه را به ما نمی داد! پیشنهاد من این 
است که دبیرهای پرورشی مدارس در 
این زمینه همدیگر را بیشتر حمایت 

کنند.« 

نیاز به سالن اختصاصی
فاطم��ه وفایی ف��رد از دوس��تان و 
هم��کاران دهنوی اس��ت و در زمینه 
بازیگ��ری و تدوین فیلم فعالیت دارد. 
او ه��م معتق��د اس��ت که بی��رون از 
مدرسه جایی برای فعالیت آنها وجود 
ندارد و کسی نیس��ت آنها را حمایت 
کند: »مش��کل ما همیشه همان دید 
مردم اس��ت. خانواده ها و به خصوص 
همس��ران خانم های متاهل، اجازه ی 
ظاهر ش��دن آنها ب��ر روی صحنه ی 
نمایش را نمی دهند. جدا از این، تئاتر 
در گراش به یک سالن اختصاصی نیاز 
دارد. آرزوی من این است که در نقش 
کس��ی بازی کنم که بتوانم دید مردم 
گراش را نس��بت ب��ه بازیگری تغییر 

دهم.«

کوتاه آمدن یا نیامدن
ام��ا فاطمه ابراهیمی که س��ابقه ی 
بازیگری در نمایش های »بر شانه های 
زخمی زینب«  و »غریبه ی ش��ام« به 
کارگردانی عل��ی فخری را در کارنامه 
دارد، از امکان بازی خانم ها در تئاتر و 
فیلم به دید دیگری صحبت می کند: 
نمی توانس��تند  اوایل، خانواده ام  »آن 
بپذیرند که دخترشان در کنار آقایان 
مشغول به فعالیت باشد. اما من کوتاه 
نیامده ام. من اس��تعداد بازیگری را در 
خودم دی��ده ام، اما هیچ وقت زمینه ی 
پروران��دن این اس��تعداد برایم فراهم 
نش��ده است. همیشه حس��رت آن را 
می خ��ورم که چرا نمی توانم آرزوهایم 

را در زمینه ی بازیگری محقق کنم.«
ابراهیمی اعتقاد دارد نوع نمایش نامه 
یا فیلم نامه در محدودیت های بازیگری 
موثر اس��ت: »خانمی که در یک تئاتر 
مذهبی بازی می کند، مس��لما نسبت 
به آن دیگ��ری که در نمایش��نامه ای 
نق��ش می کن��د  ایف��ای  اجتماع��ی 
حساس��یت کمت��ری را در م��ردم بر 
می انگیزد و به همان نس��بت احساس 
راحتی بیش��تری می کند.« به نظر او، 
اولی��ن قدم در جا انداخت��ن این هنر، 
برگزاری کلاس هاس��ت: »خانواده های 

ما وقتی ببینند کلاس هایی برای تعلیم 
و نظارت بر کارمان وجود دارد، بهتر با 

شرایط کنار می آیند.«
فاطمه ابراهیمی امس��ال یک فیلم 
کوتاه ه��م در جش��نواره فیلم کوتاه 
کل ه��م دارد: »فان��وس خاموش« به 
کارگردانی محبوب��ه صفری. درباره ی 
تجربه ی بازی در این فیلم هم توضیح 
می دهد: »همیش��ه دوس��ت داشته ام 
زندگی خودم را به تصویر بکشم. حس 
می کنم این فیلم کوتاه که در آن نقش 
یک دخت��ر را در آن بازی می کنم که 
توجهی به حد و حدود جامعه ندارد، 

تکه ای از زندگی خودم است.«

و نقش مطالعه؟
س��رآخر، میزان مطالعات آنها را در 
زمینه ی فیلم و تئاتر جویا می ش��ویم. 
دهنوی و وفایی فرد ب��ر این باورند که 
مطالعه نمی تواند کم��ک زیادی برای 
آنها باش��د. دهنوی دی��دن فیلم را به 
مطالعه ترجی��ح می ده��د. ابراهیمی 
فایده ی مطالعه را ان��کار نمی کند، اما 
معترف است که در این زمینه، به دلیل 
کمبود وقت، مطالعه ی چندانی نداشته 
است. غلامی نیز به جز کتاب هایی که 
در ابتدای شروع به فعالیت اش مطالعه 

کرده، مطالعه دیگری نداشته است.
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آگهی های افسانه

پیش نهاد فکر

رهبر معظم انقلاب- مصاحبه با کاتالوگ سومین جشنواره فیلم فجر: 
کلمه سرگرمی را به کار نمی بریم اما جاذبه در فیلم، یک عنصر اصلی 

است یعنی اگر فرض کنیم که یک فیلمی برترین پیام ها را داشته باشد اما 
جاذبه لازم را نداشته باشد، گویی که هیچ کار انجام نشده است؛ مثل این 

است که انسان در یک اتاق در بسته بنشیند و بهترین مطالب را با یک 
بیان که چندان قابل فهم نیست، بیان کند. 
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پرونده ۱۰- یادداشت

پنجمین جشنواره فیلم کوتاه کل- از راست: حسین عباسپور- مسعود غفوری- فرشاد فداییان- اسماعیل فقیهی- مهدی توکلی و محمدامین نوبهار

ما از کل یاد گرفتیم

شوراي محترم اسلامي شهر گراش
احتراماً، مس��تند به بند ۱6 ماده ۷۱ قانون ش��وراهاي اس��لامي به پیوس��ت 
پیش��نهادهاي اصلاح و وضع عوارض ش��هرداري گراش به ش��رح ذیل ارس��ال 
مي گردد.خواهش��مند است نسبت به بررسي و تصویب جهت ارائه به دفتر امور 

شهري و شوراهاي استانداري فارس تا قبل از دهم بهمن ماه اقدام نمایید.
-توضیحاً: P  قیمت منطقه بندي مي باشد.

1. عوارض تفکیک 
الف- تفکیک اعیاني: واحدهاي س��اختماني س��اخته ش��ده که بر خلاف 
مفاد پروانه س��اختماني تفکیک اعیاني شود در صورت رعایت ضوابط و مقررات 
شهرس��ازي عوارض  تفکیک اعیاني را به متراژ هر واحد تفکیکي به ازاء هر متر 
مربعp 6 محاسبه و اخذ گردد. مواردي که باهماهنگي شهرداري جهت تفکیک 

اقدام نمایند P ۵/۵ به ازاء هر متر مربع محاسبه و اخذ گردد.
ب- تفکیک اراضي

./۷ p ۱- عوارض تفکیکي  اراضي با کاربري مسکوني به ازاء هر متر مربع تفکیکي
۷ p ۲. عوارض تفکیکي  اراضي با کاربري تجاري به ازاء هر متر مربع تفکیکي
6 p ۳. عوارض تفکیکي  اراضي با کاربري اداري به ازاء هر متر مربع تفکیکي
۵ p ۴. عوارض تفکیکي  اراضي با کاربري صنعتي به ازاء هر متر مربع تفکیکي
۱ p ۵.عوارض تفکیکي  اراضي با کاربري خدماتي به ازاء هر متر مربع تفکیکي

2. عوارض حذف پارکینگ
۲۵۰ p  الف- عوارض حذف پارکینگ املاک مسکوني به ازاء هر واحد پارکینگ

 p+۲۵ S  ب - ع��وارض حذف پارکینگ املاک تجاري ب��ه ازاء هر واحد پارکینگ
۲۵۰ که S هزینه ساخت یک متر مربع پارکینگ مي باشد که /۳۵۰/۰۰۰ ریال منظور 

مي گردد.
ج- ع��وارض حذف پارک��ینگ ام��لاک اداري به ازاء ه��ر واحد پارک���ینگ  

s۱۰+۲۵۰ p
د- عوارض حذف پارکینگ اراضي با کاربري صنعتي به ازاء هر واحد پارکینگ  

S۱۵ +۲۵۰ p
ه��� - ع��وارض حذف پارکینگ اراض��ي با کاربري خدماتي ب��ه ازاء هر واحد 

۲۷۰ p  پارکینگ
و- عوارض حذف پارکینگ واحدهاي مس��کوني- تجاري –  اداري و صنعتي 
ساخته شده تا قبل از سال۸۲ معادل 6۰درصد  موارد فوق محاسبه و اخذ گردد.

۳.عوارض تراکم:
 ۱۰P الف- جهت واحدهاي مسکوني به ازاء هر متر مربع مازاد بر تراکم مجاز

محاسبه و اخذ گردد.
 ۱۲ P ب - جه��ت واحدهاي تج��اري به ازاء هر متر مربع مازاد بر تراکم مجاز

محاسبه و اخذ گردد.
 ۱۱ P ج- جه��ت واحدهاي صنعتي به ازاء هر متر مربع مازاد بر تراکم مجاز

محاسبه و اخذ گردد.
 ۱۰ P د- جه��ت واحدهاي خدماتي به ازاء هر متر مربع مازاد بر تراکم مجاز

محاسبه و اخذ گردد.
  ۱۳ P ه- جه��ت واحده��اي اداري به ازاء هر متر مربع مازاد ب��ر تراکم مجاز

محاسبه و اخذ گردد.

۴. ع��وارض هزین��ه ارزش معاملاتي زمین در صدور پروانه هاي س��اختماني 
محاسبه و اخذ گردد به میزان P ۸درصد به ازاء هر متر مربع مساحت زمین.

۵. عوارض هزین��ه خدمات در صدور پروانه هاي س��اختماني و پایان کار اخذ 
گردد جهت اراضي مسکوني و خدماتي به میزان حداکثر P ۱/۳ به ازاء هر متر 
مربع مساحت زمین و حداقلP ۵/. به ازاء هر متر مربع مساحت زمین و جهت 
اراضي اداري و صنعتي به میزان حداکثر ۴P و حداقل ۲P به ازاء هر متر مربع 
مس��احت زمین  و جهت اراضي تجاري به میزان حداکثر ۴P و حداقل ۲P به 

ازاء هر متر مربع مساحت محاسبه و دریافت گردد.

6. عوارض کارشناسي ساختمان ها و غیره جهت هر مورد اراضي یا املاک واقع 
در محدوده قانوني ۱۵۰/۰۰۰ ریال اخذ گردد.

۷. عوارض تفکیک زیر ضابطه تفکیک طرح هاي جامع یا هادي جهت اراضي که 
بالاجبار با توجه به شرایط موجود زمین یا تفکیک بدون مجوزدر گذشته تفکیک 

شده اند به ازاء هر متر مربع کمتر از ضابطه تفکیک ۲P محاسبه و اخذ گردد.

۸. عوارض صدور پروانه هاي ساختماني جهت یک متر مربع بنا:
الف- جهت ساختمانهاي مسکوني با زیربناي تا ۲۰۰متر مربع ۱Pمشروط بر 

این که کمتر از ۸۰۰۰ ریال نباشد.
 ۱/۳ Pب- جهت س��اختمان هاي مسکوني با زیربناي ۲۰۰ الي ۴۰۰متر مربع

مشروط بر این که کمتر از ۱۰۰۰۰ ریال نباشد.
 ۲/۲ Pج- جهت ساختمنهاي مسکوني  با زیربناي بالاتر از ۴۰۰متر مربع       

مشروط بر اینکه کمتر از ۱۸۰۰۰  ریال نباشد.

۹. عوارض صدور پروانه ساختمان مجتمع هاي مسکوني جهت یک متر مربع 
سطح ناخالص بنا:

الف- جهت مجتمع مسکوني تا ۴۰۰متر مربع سطح ناخالص کل بنا مشروط 
بر این که کمتر از 6۰۰۰ ریال نباشد. P ۸۵/.  × )۱۰۰/ میانگین سطح واحد(

ب- جهت مجتمع هاي مسکوني تا 6۰۰ مترمربع سطح ناخالص کل بنا مشروط 
بر این که کمتر از ۸۵۰۰ریال نباشد. P ۱/۲۵ × ۱۰۰/ میانگین سطح واحد(

ج- جهت مجتمع هاي مس��کوني با بیش از 6۰۰متر مربع سطح ناخالص کل بنا 
مشروط بر اینکه کمتر از ۱۰۰۰۰ریال نباشد. P ۱/۴۵ × ) ۱۰۰/میانگین سطح واحد(

۱۰. عوارض پذیره یک متر مربع از یک یا چند واحد تجاري و اداري با ارتفاع 
و دهنه مجاز ضوابط طرح هادي یا جامع طبق جدول ذیل محاسبه و اخذ گردد.
N =۰ تعداد واحد تجاري یا اداري مي باش��د و جهت یک واحد N ًتوضیح��ا (

منظور مي گردد.(

اداريتجاريطبقاتردیف

)P )n+ ۱۰(۰/6۰ P )n+ ۱۰ ۰/۸۵همکف۱

)P )n+ ۱۰(۰/۴۵ P )n+ ۱۰ ۰/6۰زیر زمین۲

)P )n+ ۱۰(۰/۴۰ P )n+ ۱۰ ۰/۴۵اول۳

)P )n+ ۱۰(۰/۳۵ P )n+ ۱۰ ۰/۴۰دوم۴

)P )n+ ۱۰(۰/۳۰ P )n+ ۱۰ ۰/۳۵سوم به بالا۵

)P )n+ ۱۰(۰/۲۲ P )n+ ۱۰ ۰/۴۰انباري6

)P )n+ ۱۰(۰/۲۲ P )n+ ۱۰ ۰/۲۲نیم طبقه۷

۱۱. ع��وارض پذیره یک متر مربع از یک یا چند واحد تجاري در صورتي که 
دهنه یا ارتفاع برابر ضوابط شهرس��ازي نباشد تعداد دهنه ها با توجه به ضوابط 
طرح هادي محاسبه گردد و طبق بند ۱۰محاسبه و اخذ گردد به شرط این که 
کمتر از عوارض پذیره حالت مجاز نباشد که در این صورت همان عوارض حالت 
مجاز مبناي وصول قرارگیرد براي حداقل هاي عرض و ارتفاع یک واحد تجاري.

۱۲. ع��وارض معاملات غیر منقول جهت هر متر مرب��ع عرصهP 6/. و جهت 
اعیانP ۰/6 محاسبه و اخذ گردد.

۱۳. عوارض کسب و پیشه  ۲۰ درصد به دفترچه عوارض سال ۹۱  اضافه گردد.

۱۴. عوارض حق الارض از ادارت خدماتي و هر ارگان یا نهاد یا شرکت دولتي 
و خصوصي و اشخاص حقیقي به شرح ذیل محاسبه و اخذ گردد.

الف- جهت لوله گذاري شبکه ها و انشعاب هاي آب، گاز، مخابرات، برق با قطر 
۲۰ سانتي متر به بالا طبق فرمول زیر محاسبه و دریافت گردد.

 ) ریال(۵۰۰۰۰۰× طول مسیر لوله گذاري به متر ×  قطر لوله به متر
ب- جهت لوله گذاري یا س��یم گذاري شبکه ها و انشعاب هاي گاز، مخابرات، 
برق و آب با قطر کمتر از ۲۰س��انتي متر طبق فرمول زیر محاس��به و دریافت 

مي گردد.
)ریال( ۱۰۰۰۰۰ ×طول مسیر لوله گذاري به متر 

ج- جهت محل نصب هر گونه پایه برق یا مخابرات با سطح اشغال ۰ تا  ۲۵/. متر مربع .
) ریال( /۱۰/۰۰۰/۰۰۰× ساخت مورد اشتغال توسط باید ) متر مربع (

د- جهت محل نصب هر گونه پایه برق یا مخابرات با س��طح اشغال بیشتر از 
۲۵/.متر مربع

)ریال( /۸/۰۰۰/۰۰۰× مساحت مورد اشغال توسط پایه )متر مربع(
ه�- جهت نصب تابلوهاي تبلیغاتي درپیاده روها یا محلهاي مجاز مش��خص 

شده توسط شهرداري عوارض ماهیانه:
درصورت نصب کمتر از یک ماه به ماخذ یک ماه محاسبه و دریافت مي گردد.

 )ریال( ۱۵۰۰۰۰ × مساحت تابلو ) متر مربع(

۱۵. عوارض کس��ب و پیش��ه دفاتر و باجه هاي تلفني– پس��ت- پست بانک 
و کلوپ ه��اي بازي ه��اي کامپیوتري و دفاتر خدم��ات جهانگردي و محصولات 
فرهنگي س��معي و بصري س��الیانه ۱۰۰۰۰۰۰ ریال محاسبه و وصول گردد و 
جهت دفاتر فروش بلیط هواپیمایي مبلغ۱/۲۰۰/۰۰۰ ریال و بلیط کش��تیراني 

۷۰۰/۰۰۰ ریال دریافت گردد.

۱6. عوارض سالیانه هر دستگاه وانت بار 6۰۰۰۰۰ ریال، کامیونت ۸۰۰۰۰۰ 
ریال و کامیون 6چرخ ۱۰۰۰۰۰۰ری��ال و کامیون ۱۰ چرخ ۱۲۰۰۰۰۰ریال و 

کامیون با تریلر ۱۳۰۰۰۰۰ریال دریافت گردد.

۱۷- عوارض خدمات مهندسي شامل نظارت ، نقشه کشي، طراحي معماري، 
محاسبات و طراحي سازه و طراحي تاسیسات بابت هر مورد ۵درصد هزینه هر 

متر مربع محاسبه و اخذ گردد.

۱۸- عوارض قراردادهاي پیمانکاري ۱/۵درصد محاسبه و وصول گردد.

۱۹- جریم��ه جم��ع اوري س��د معب��ر حداق��ل ۸۰۰۰۰۰ری��ال و حداکثر 
۲/۵۰۰/۰۰۰ریال دریافت گردد.

۲۰- ع��وارض صدور پروانه هاي س��اختماني واحده��اي صنعتي بر مبناي 
6۰درصد عوارض پروانه هاي اداراي محاسبه گردد و عوارض صدور پروانه هاي 

خدماتي بر مبناي ۵۰درصدعوارض پروانه هاي اداري محاسبه گردد.

۲۱- عوارض نقل و انتقالات زمین هاي زراعي خارج از محدوده قانوني هنگام 
اخذ سند مالکیت بر مبناي۰/۵ درصد )نیم درصد( قیمت روز اعلامي کارشناسي 

رسمي محاسبه و دریافت گردد و حداقل ۱/۰۰۰/۰۰۰ ریال

۲۲- هزینه کارشناسي جهت اراضي خارج از محدوده قانوني جهت استعلامات 
مختلف:

- جهت زمین هاي با متراژ تا ۱۰۰۰۰متر مربع ۷۵۰/۰۰۰ریال دریافت گردد.
- جه��ت زمین ه��اي با مت��راژ ۱۰۰۰۱مت��ر مربع ت��ا ۵۰/۰۰۰ مت��ر مربع 

/۱/۵۰۰/۰۰۰ ریال دریافت گردد.
- جهت زمین هاي با مس��احت بیش از ۵۰۰۰۰ متر مربع /۲/۵۰۰/۰۰۰ ریال 

دریافت گردد.

۲۳- هزینه خدمات تفکیک اراضي مسکوني با مساحت .... تا ۵۰۰ متر مربع 
بر اساس فرمول :  P ۱۰×مساحت زمین به متر مربع

 محاسبه و دریافت گردد و جهت اراضي تجاري با مساحت تا۵۰۰ متر مربع 
بر اساس فرمول : P ۵۰×مساحت زمین به متر مربع

۲۴- عوارض تغییر کاربری اراضی با کاربری های مس��کونی به تجاری جهت 
عمق ۱۲ متر اول نس��بت به برخیابان اصلی تر نس��بت به ملک با فرمول ذیل 

محاسبه می گردد:
P  ×۳۵×}) مساحت کل زمین / مساحت زمین موردتغیرکاربري( + ۲{

جهت هر متر مربع :
۷۰  p: جهت عمق دوم بالاتر از ۱۲ متر جهت هر متر مربع -

- توضیح��ا : عوارض حداق��ل تغییر کاربری هر متر مرب��ع  ۷۰۰/۰۰۰ ریال 
می باشد.

- ع��وارض تغییر کاربری اراضی با کاربری فضای س��بز ب��ه تجاری ۱/۵ برابر 
محاسبات فوق می باشد.

- ع��وارض تغیی��ر کاربری اراضی ب��ا کاربری خدماتی و اداری و آموزش��ی و 
پارکینگ به تجاری ۱/۲ برابر محاسبات فوق می باشد.

- ع��وارض تغیی��ر کارب��ری اراضی با کارب��ری صنعتی به تج��اری ۰/۸ برابر 
محاسبات فوق می باشد.

- عوارض تغییر کاربری اراضی با کاربری فضای سبز و اداری به هر نحوی از 
انحاء به مسکونی در صورت عدم پرداخت حقوق قانونی شهرداری هر متر مربع

P ۴۰ و حداقل ۲۵۰/۰۰۰ ریال محاسبه و دریافت می گردد.
- عوارض تغییر کاربری اراضی با کاربری آموزشی یا خدماتی به مسکونی به 
هر نحوی از انحاء به مسکونی در صورت عدم پرداخت حقوق قانونی شهرداری 

هر متر مربعP ۳۰ و حداقل ۲۰۰/۰۰۰ ریال محاسبه و دریافت گردد.

۲۵- عوارض نقل و انتقال امتیاز آژانس های تاکسی تلفنی یا وانت بار و ماشین 
کرایه ای مبلغ /۲۵/۰۰۰/۰۰۰ریال محاسبه و دریافت گردد.

-  عوارض نقل و انتقال امتیاز تاکسی درون شهری مبلغ ۲۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال 
دریافت گردد.

- جهت هزینه ثبت نام خودرو تاکسی درون شهری مبلغ ۲/۰۰۰/۰۰۰ ریال 
دریافت گردد.

۲6- عوارض هزینه خدمات ش��هری اتباع بیگانه دارای مجوز اقامت در شهر 
گراش سالیانه ۲/۰۰۰/۰۰۰ ریال دریافت گردد.

۲۷- ع��وارض دی��وار دور زمی��ن به هر ارتفاع بدون داش��تن س��قف هر متر 
ط��ول ۱۰/۰۰۰ ری��ال و ع��وارض درب ورودی تجاری و مس��کونی  و غیره هر 

درب۵۰/۰۰۰ ریال .

۲۸-عوارض افتتاح پروانه کس��ب به میزان حداکثر پنج برابر وصولي عوارض 
سالیانه کسب و پیشه در یافت گردد.

۲۹-هزینه خدمات ماهیانه بانکها مبلغ ۳/۰۰۰/۰۰۰ریال و موسسات و تعاوني 
هاي مالي  ماهیانه ۲/۰۰۰/۰۰۰ ریال دریافت گردد.

۳۰- عوارض جمع آوري و دفع پس��ماندهاي ش��هري سالیانه بابت هر واحد 
مسکوني جهت هر متر مربع زیر بنا ۵۰۰ ریال و جهت هر واحد تجاري هر متر 

مربع زیر بنا ۳۰۰۰ ریال منظور گردد.

محمدامین نوبهار
تحریریه افسانه

فلش بک: خاطرات شیرین
نمی دان��م ده س��ال پی��ش فک��ر 
برگ��زاری برنامه نو »جش��نواره فیلم 
کوت��اه کل« اولین ب��ار ب��ه ذهن چه 
کس��ی آم��د. ام��ا مطمئن��م همین 
جش��نواره ب��ود که باعث ش��د بیایم 
س��مت کارهای فرهنگی. ده س��ال 
پی��ش م��ن ده س��ال داش��ته ام. و 
کلاس چهارم دبستان. سینما »شهر 
قص��ه« نزدیک خانه م��ان- آن طرف 
خیابان و کنار مدرس��ه ام- بود. وقتی 
بنر جش��نواره بالای س��ردر س��ینما 
می رفت، ذوق مرگ می شدم. آن روز 
هیچ کدام از بچه های مدرسه و شاید 
خیل��ی از معلم ها هم نمی دانس��تند 
جشنواره فیلم یعنی چه؟ و چقدر در 
توس��عه فرهنگ موثر است؟ من هم 
نمی دانس��تم و ذوق زی��ادم بابت دو 
چیز بود؛ اولی دغدغه بابا برای این کار 
و دوم فضای تاریک سینما! این تنها 
فرصتی بود که می توانستم در سالن 
خلوت سینما، به انتخاب خودم روی 
هر صندلی که می خواهم بنش��ینم و 
ش��هرم را ببینم؛ فیلم مدرسه ابدی 
و پس��رهای قباپوش سی چهل سال 
پیش و بوریا بافی و سرقلیون س��ازی 
و از این دس��ت... ام��ا دریغ که صبح 
مدرسه داشتم و بابا جز یک شب، مرا 

با خودش به سینما نبرد.
 از جشنواره دوم و سوم هم هرکدام 
یک یا دو ش��ب بیش��تر نتوانس��تم 
ش��رکت کنم. جش��نواره چهارم که 
رس��ید من چهارده س��ال داش��تم و 
تازه با دوستم محمدرضا استوار یک 

مستند س��اخته بودیم؛ درباره ایدز؛ 
آن روز برایم��ان کار س��نگینی بود. 
چهارس��ال بزرگ تر شده بودم و یک 
فیلم ساخته بودم و اجازه داشتم هر 
سه شب را در جشنواره شرکت کنم. 
حتی بعد از ظهرها! »فرشاد فداییان« 
داور جش��نواره ش��ده بود و چه مرد 
مهربانی! وقت می گذاش��ت و کارگاه 

برگزار می کرد. 
از همین کارگاه بود که با جشنواره 
هم��راه می ش��دم. فداییان تا ش��ب 
نشست و درباره فیلمم صحبت کرد و 
چقدر قند در دلم آب شد. جشنواره 
چهارم نس��بت به جشنواره های قبل 
یک جهش بود. »کیوان محس��نی« 
دبیر برگزاری جش��نواره شد و خیلی 
جش��نواره را پی��ش ب��رد. اختتامیه 
جشنواره آن سال رویایی بود؛ سالن 
تاریک و نور موضعی و ش��ور مجری 
و موس��یقی دزدان دریایی کاراییب 
کار خ��ودش را کرد و همه حاضرین 
سالن فهمیدند جشنواره، دارد جدی 

می شود.
جشنواره پنجم که رسید دیگر من 
هم عضو جشنواره بودم. کارت داشتم 
و عکاسی می کردم؛ چقدر بچه های 
هم سن و س��ال و قد و نیم قد پشت 
و روی جش��نواره را گرفت��ه بودن��د. 
همه ش��ان محصول جش��نواره قبلی 
بودند. این یک قانون سینمایی است 
که اگر فیل��م اولت خیلی خوب بود، 
فیلم دوم هرچه باش��د فروش��ش از 
فیلم اول بیش تر است. گروه ما را در 
جش��نواره پنجم را »مهدی توکلی« 
هدایت می کرد و انصافا خوب هدایت 
می کرد. ش��ب آخر چه شب شلوغی 

شده بود؛ روی زمین و پله ها و تا زیر 
سِن آدم نشسته بود و همین ها باعث 
شد رییس ارشاد استان به وجد بیاید 
و جش��نواره در تقویم فرهنگی قرار 
بگیرد. از جش��نواره شش��م تا هشتم 
که »عل��ی فخری« مدیر جش��نواره 
ش��د، کنکور بلای جانم شد و زمین 
گیر شدم. اما باز در جریان جشنواره 
بودی��م. این س��ال ها خیل��ی چیزها 
س��امان گرفت. نحوه اجرای فیلم ها، 
کنترل سالن  و کارگاه های آموزشی 
و داوران جشنواره و اسکان مهمان ها 
و سایت جشنواره و ... و چقدر دغدغه 
و چقدر فش��ارها از جهات مختلف... 
در ای��ن س��ه دوره، تقریبا همه چیز 

تخصصی تر شد.

فلش فوروارد: پیش نهادها
حالا به جشنواره نهم رسیده ایم. ده 
سال گذشته است و ناخودآگاه شهر 
ما هر سال یک جشنواره می خواهد. 
جش��نواره ای که یک سوم جشنواره 
فج��ر عم��ر دارد و لااق��ل در جنوب 
کش��ور رقیبی ندارد. احتمالا ش��ما 
هم موافق باش��ید ک��ه بعد این همه 
س��ال و این همه زحمت و خون دل 
و هم��ه چیزهای خ��وب و بد کمی 
ضعف های مان را مرور کنیم. ببینیم 
جشنواره آیا همان جشنواره ای است 

که باید باشد؟

رسانه ای شویم
»هشت دوره است که جشنواره کل 
برگزار می شود و ما خبر نداشته ایم!« 
این را مجید برزگر، مس��ئول انجمن 

فیلم کوت��اه ای��ران، در مصاحبه اش 
می گوی��د و هم��ه داوران دیگر آن را 
تایید می کنند. خبر تلخی اس��ت. ما 
ده س��ال است برای س��الن و بلیط و 
تبلی��غ و به خص��وص تبلیغ زحمت 
می کش��یم و چند اس��تان کشور را 
پوش��ش می دهیم ام��ا صدایمان به 
گوش کس��ی نرسیده اس��ت. اولین 
ضعف مان ش��اید همین باشد. اینکه 
خب��ر برگزاری یک همای��ش به این 
بزرگی به گوش مردم منطقه برس��د 
کافی نیست. مگر سایت های خبری 
و نش��ریه های محلی با دو تا سه خبر 
برای هر دوره چقدر گستره تبلیغاتی 
دارند. هر سال از مشکلات حمایتی و 
مال��ی و ... صحبت می کنیم و یک بار 
برنمی گردی��م به خودمان که ش��اید 
کس��ی ما نمی شناسد؟ شاید بگویید 
خب��ر به تهران نرس��یده ام��ا خودم 
در آن چهارس��ال تحصی��ل در لار و 
یک س��ال تحصی��ل اوز دیدم حتی 
در همین ش��هرهای چن��د کیلومتر 
آن ورتر هم جشنواره را نمی شناسند. 
اینکه چطور می ش��ود یک جشنواره 
رسانه ای ش��ود را باید از متخصصان 
فن –که در شهر ما کم هم نیستند– 
پرس��ید. هرس��ال تم��ام وقت مان را 
می گذاریم روی خوب برگزارشدن و 
رضای��ت حاضرین. غافلی��م از این که 
رسانه حتی اگر اجرای خوبی نداشته 

باشیم هم کار خودش را می کند.

سرد نشویم
ه��ر س��ال ک��ه جش��نواره تم��ام 
می شود، دست اندرکاران و مخاطبین 
پیش نهادهایی را حین جشنواره ارائه 

می کنن��د. مطمئنا ای��ن تنها جایی 
نیس��ت که بچه های این ش��هر برای 
روش ارائه فرهنگشان ایده می دهند. 
قب��لا هم جای��ی نوش��ته ام »ایده ها 
فرّارند«. دود می شوند و می روند هوا. 
باید کسی باش��د که جمعشان کند. 
سال چهارم جشنواره یکی از داوران 
پیش نهادی برای بهبود روش عبور و 
مرور مردم حین پخ��ش فیلم داد و 
شب بعد اجرا ش��د. متعجب بود که 
چه طور توانستید به این سرعت کار 
را س��امان دهید. ای��ن خیلی خوب 
بود اما همان س��ال بود که پیشنهاد 
فعالیت س��ایت جش��نواره داده شد 
و حالا بعد از پنج س��ال س��ایتی راه 
افتاده است که یک ماه مانده به اجرا، 
چه خلوت! و چه دور افتاده. مطمئنا 
اگر هرس��ال به ایده های مطرح شده 
در س��ال قبل برگردیم و درصدی از 
آن ها را اجرا کنیم، س��رعت رشدمان 

خیلی بیش تر از این ها می شود.

استفاده کنیم
هرس��ال چند ش��خصیت فیلم ساز 
و در س��طح مل��ی و بین المللی وارد 
گراش می ش��وند و تنها اس��تفاده ای 
که از آن ها می ش��ود داوری اس��ت و 
خرده نشس��ت های بع��د از ظهرها. 

کارگاه ها از خود جشنواره موثرترند. 
وقت آن اس��ت که محلی درس��ت و 
حسابی برای کارگاه ها بگذاریم. اینجا 
یک س��وزن هم بزنم به فیلم س��ازان 
و علاقه مندان هم ش��هری. هرس��ال 
می بینیم که فیلم س��ازان غیرگراشی 
بیش��تر از گراش��ی ها در کارگاه ه��ا 
شرکت می کنند. غرور است یا کمی 
وق��ت؟ نمی دان��م. اما جالب اس��ت 
که هرسال غیرگراش��ی ها بیش تر از 
گراش��ی ها جایزه می برند و هرس��ال 
تعداد فیلم ه��ای بومی کمتر و کمتر 
می ش��ود. من فکر می کن��م یکی از 
علت ه��ای ضع��ف فیلم ه��ای بومی 
همین باش��د که فیلم س��ازان بومی 
کم تر دنبال حرفه ای ش��دن هستند. 
شاید دلیل این موضوع مشغله کاری 
دوس��تان باش��د، اما چ��را در همین 

کارگاه ها کسی شرکت نمی کند؟

از کلیشه در بیاییم
خوش��بختانه مس��ئولین جشنواره 
همه ذهن روش��نی دارند و می دانند 
باید کلیش��ه ها کنار گذاش��ته شود. 
س��ال قبل محل اکران فیلم ها برای 
یک ش��ب و اصل اکران ها برای س��ه 
ش��ب تغییر کرد. اما متاسفانه جواب 
نداد. س��الن ها در هر سه شب خالی 

ماند! ش��اید بهتر باشد اکران فیلم ها 
را ع��وض پخش ک��ردن در زمان، در 
م��کان جابه ج��ا کنیم. ف��رم اجرای 
هرس��اله سالن سینما ش��هر قصه را 
-ک��ه مخاطب ب��ه آن ع��ادت دارد- 
رعایت کنیم و عوضش در ش��هرهای 
اطراف اکران داشته باشیم. و نگوییم 
جای اک��ران و نیروی اجرا نیس��ت. 
جش��نواره عمار که امس��ال سومین 
س��الش را برگزار کرد، در مدرسه ها 
و مسجدهای روس��تاها اکران شد. و 
چه اس��تقبالی! و من چقدر بچه های 
فعالِ همراه دیده ام در این شهرهای 
دور و اط��راف. دیگ��ر این که محیط 
سازی کنیم. بچه های زیادی هستند 
که گرافیک خوانده ان��د و از طراحی 
محیطی س��ر در می آورند. با طراحی 
محیطی جذابیت جش��نواره چندان 

می شود.

تجرب�ه هایمان را س�رلوحه 
کنیم

تغیی��رات  بزرگتری��ن  از  چندت��ا 
جشنواره در دوره های چهارم و پنجم 
اتفاق افتاد. در هر دو س��ال مسئول 
»انجمن فیلمس��ازان جوان گراش« 
دو نوج��وان بودند و مج��رد. هیجده 
نوزده ساله! چقدر انرژی گذاشتند و 

چه خوب نتیجه گرفتیم. حالا تقریبا 
همه نیروهای اجرایی جش��نواره های 
پیش��ین متاه��ل ش��ده اند و درگیر 
خانواده. مگر یک آدم با مش��غله های 
روزمره چقدر می تواند برای یک کار 
فرهنگی ان��رژی بگ��ذارد و یک آدم 

چقدر می تواند آپدیت بماند؟

ای��ن پیش نهاده��ا را چندبار دیگر 
در جاه��ای مختلف مط��رح کرده ام 
و این قس��متی از آن ها اس��ت. یادم 
نرود بنویس��م، پش��ت همه اسم ها و 
حرف ه��ای این متن –ک��ه چقدر به 
درازا کش��ید- ده ها اسم حضور دارد 
که این جا به چهار سرشاخه آن اشاره 
می کنم؛ عبدالعل��ی صلاحی، مهدی 
آیینه اف��روز، مهدی جب��اری و حاج 
مه��دی جعفری که در این س��ال ها 
پدرانه جش��نواره را هدایت کرده اند 
و با ش��ور و انرژی یک نوجوان آن را 

پیش برده اند.
 امیدوارم این درخت که هر س��ال 
تنومندتر و پربارتر می ش��ود، امسال 
هم خودش را در آستانه بهار بتکاند و 
جوانه بزند و باز در شهر شور بیاندازد. 
کل جش��ن ما اس��ت باید بماند و 
رشد کند تا از این زمین درخت های 

تازه بروید برای فرداها.

آگهی عوارض شهرداری در سال ۱۳۹۲
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۷
شماره چهاردهم. اسفند ۱۳۹۱

گ ... ف ... ت ... گو شماره بعد

برای شماره بعد نشریه افسانه گراش مهمترین تحولات سال ۱۳۹۱ در 
شهرستان را بررسی می کنیم.

شما هم می توانید مروری بر وضعیت حوزه های کاری مورد علاقه خود 
در سال گذشته داشته باشید. سال ۱۳۹۱ سال تحولات مدیریتی در 

شهرستان گراش بود. نظرتان را در مورد عملکرد مدیران سابق و فعلی 
شهرستان هم می توانید بنویسید.

مادری که ماند

به خاطر کوثر و زهرا
کوثر شش ماهه و در آغوش مادرش 
– خانم باقرزاده- نشس��ته است. زهرا 
خواهرش ه��م که حالا چهار س��اله 
ش��ده، دس��ت کوثر را گرفت��ه و با او 
حرف مي زند. حالا حال مادرش خوب 
اس��ت و از آن ساعت ها و روزهاي س��خت، در سرگرداني و امید و ناامیدي 
از این بیمارس��تان به آن یکي، خبري نیست. نخستین روزهاي تولد کوثر، 
کشمکش نفس گیر مرگ و زندگي براي مادرش بوده است. همه ي آن اتفاق 

از یک سهل انگاري و اشتباه از بیمارستان شروع شد. 

روایت اتفاق 
م��ادر خانم باقرزاده میگوید: یک روز بعد از عید فطر بود و بخش زنان و 
زایمان خیلي شلوغ بود. چهره هاي منتظر و رنجور مادرهایي که همه لباس 
صورتي پوشیده اند و منتظرند آخرین ساعات بارداري هم به سلامت بگذرد 
و کمي بعد، بچه شان را بغل کنند. بعضي از زن ها حتي بدون داشتن علایمي 
از درد زایمان، یکي بعد از دیگري و با کمترین فاصله ي زماني به اتاق زایمان 
مي رفتند و زود هم به اتاق بهبودي برمي گشتند. از همین اتاق بهبودي هم 

مشکل شروع شد. 

پس از زایمان طبیعي، مادر باید در زایش��گاه حداقل دو س��اعت بماند تا 
اطمینان لازم براي انتقال به بخش بهبودي فراهم شود. اما زمان کوتاه تر از 
اینها بود و حتي قبل از کوثر، مادرش از زایشگاه بیرون آورده شده بود. دردش 
زیاد ش��ده بود و خونریزی بعد از زایمان داش��ت؛ وضعیت اش اصلا رضایت 
بخش و عادي نبود. ش��ب که ش��د، جراحي را براي جلوگیري از خونریزي 
بیش��تر انجام دادند ولی فردا دوباره همان وضعیت بد را داشت و خونریزی 

بیشتری کرده بود. دوباره نزدیک ساعت نه صبح او به اتاق عمل بردند. 
مهندس عالمي، همس��ر خانم باقرزاده ادامه مي دهد: دکتر زنان گراش و 
دکتر افتخار- جراح عمومي- و دکتر دانش��بدی هم از لار آمده بودند. آن 
موقع پزش��ک جراح در بیمارس��تان گراش نبود و همین باعث شد دیرتر 
به اتاق عمل برود و زمان از دس��ت برود. خون زیادي از دس��ت داده بود و 
حتي خود دکترها شاکي بودند. باید زودتر از اینها دست به کار مي شدند. 
وضعیتي که برایش پیش آمده بود ناش��ي از شوکِ نبودِ خون در بدن اش 
بود که همین وضعیت منجر به س��ندرم تنفسي  شد و تنفس را مشکل و 
درنهایت غیرممکن مي کرد. بعد از عمل دوم چند روز در آي س��ي یو بود. 
به خاطر از دس��ت دادن خون زیاد و براي جبران آن، مایعات زیادي تزریق 
ش��ده بود و چون دفع نش��ده بود، وضعیت اش دوباره خطرناک ش��ده بود. 
چون اکسیژن به مغز نمي رسد منجر به مرگ مي شود و براي همین بعد از 
تشخیص مشکل، رفت زیر دستگاه تنفس مصنوعي. معمولا زماني که بیمار 
زیر دس��تگاه مي ماند بین بیست و چهار تا چهل و هشت ساعت است.  اما 
ایشان بیش از چهار روز زیر دستگاه بودند. امید برگشتن به زندگي در این 
موارد فقط بین چهل تا پنجاه درصد است. بعد از روز اول پیشرفت خوبي 
داشت و علایم حیاتي برگشته بود. بعد از پنج روز، دکترها تشخیص دادند 

که به بخش منتقل شود.  
بعد از گذش��ت یک روز در بخش، ایس��ت تنفسي و قلبي داشت. در این 
مواقع هم امید به زندگي تنها ده تا پانزده درصد است و احیا با دستگاه انجام 
ش��د و دوباره به زندگي برگش��ت اما باز هم خطر به طور کامل رفع نشده 
بود. به دلیل سندرم تنفسي، دکترها احتمال لخته ي خوني داده بودند، اما 
نمي توانستند در این مورد نظر قطعي بدهند و باید براي ادامه ي درمان به 
بیمارستان شیراز مي رفتیم. چند تا بیمارستان خصوصي درخواست پذیرش 
بیمارس��تان گراش را رد کردند و نهایتا بیمارس��تان نمازي درخواس��ت را 
پذیرفت. بعد از انجام سي تي اسکن در بیمارستان نمازي، دکترها تشخیص 
لخته ي خوني دادند و همچنان زیر دستگاه تنفس مصنوعي بود. به خاطر 
تردید دکترها در تش��خیص وجود ضایعه ي لخته ي خون��ي، دارو دریافت 
مي کرد. اما وقتي عکس سي تي اسکن در رایولوژي بازبیني شد و یک سي 
تي اسکن هم در بیمارستان کوثر انجام شد، سرانجام احتمال وجود لخته ي 
خوني – که می تواند منجر به مرگ شود_ رد شد و دارو قطع شد. بعد از 
مرخص شدن از آي سي یو؛ به دلیل کمبود جا و ازدحام بیمار، در یک تخت 
در بخش جراحي –که می بایست در بخش داخلی بستری میشد- بستري 
شد. آنجا هم چهار روز با نظارت ناکافي و توجه نامناسب، بستري بود. دکتر 
داخلي به بخش جراحي نمي آمد تا معاینات را انجام دهد. بعد از مکاتبات و 
پیگیري ما و بیمارستان، به بیمارستان علي اصغر منتقل شد و آنجا با دقت 
و رسیدگي کافي، بهتر شد. ده روز آنجا بستري بود و کم کم علایم بهبودي 

و سلامتي کامل شد و به گراش برگشتیم. 

شکایت و رضایت
مهدي عالمي همس��ر خانم باقرزاده مي گوید: در آي سي یو بیمارستان 
گراش، هرچند اش��تباهاتي در روند درمان همس��رم بوده و این قابل انکار 
نیس��ت اما دکتر صدر و دکتر عبداللهي از تلاش براي درمان دس��ت بردار 
نبودند و پرس��نل آي سي یو و بخش هم از نظر رسیدگي، کم نگذاشتند. 
حتي دکتر زنان بیمارستان گراش براي اطلاع از وضعیت همسرم و رسیدگي 
به روند درمان، چهل و هشت ساعت به منزل نرفته بود و اینها جاي قدرداني 
دارد.  بعد از آن اتفاق، از طرف خیلی ها پیشنهاد شد که شکایت کنیم ولی با 
وجود اشتباهاتی که صورت گرفته بود، پیگیری های دکتر گلستان و محقق 
و آقای یحیایی مدیر بیمارستان، به همراه تلاش پرسنل بخش آی سی یو 
و پزشکان معالج، این کوتاهی را جبران نمود که با عنایت خداوند و دعای 

خیر مردم مشکل حل شد.

مادر کوثر
وقتي مي پرسم از جایي شکایت ندارید، فقط جواب میدهد: حرفها را آقاي 
عالمي زدند. در آن چند روز که در بیمارس��تان گراش و شیراز، بوده است، 
سه بار کوثر را مي بیند. یکبار در آي سي یو بیمارستان گراش، بعد در بخش 

و وقتي در بیمارستان علي اصغر شیراز، بعد از بهبودي، بغل اش مي کند. 

یک زندگی

مصاحبه

 عکس:عبدالرضا افشار

اش��اره: ب��ا این که بودجه ی 4 میلیارد تومانی ش��ورای ش��هر برای س��ال 91 کمی 
بلندپروازانه به نظر می رسید، این شورا به جذب تمام آن در سه ماه مانده به پایان سال به 
عنوان یک موفقیت نگاه می کند، آن هم در سالی که از لحاظ اقتصادی چندان مطلوب 
نبود. در مصاحبه ی صریحی که می خوانید، هرمزی سخنگوی شورا، درباره شیوه ی 
بستن بودجه و جذب آن و اولویت های بودجه ی سال آینده توضیح می دهد و سعی 

می کند انتقاداتی را که از طرف جامعه و از زبان ما بیان می شود پاسخ گوید.

گفتگو با عبدالرضا هرمزی سخنگوی شورای اسلامی 
شهر گراش در مورد بودجه سال ۹۱ شهرداری گراش

رشد بودجه شهرداری 
طبیعی است

قرار بود در 
بهمن مسکن 

طلاب را 
بدهند

نزدیک به ۷۰ نفر از اعضای 
تعاون��ی مس��کن ط��لاب در 
نام��ه ای ب��ه اداره کل تعاون 
خواه��ان پیگی��ری تاخیر در 
مس��کونی  واحدهای  تحویل 
این تعاونی شده اند. رونوشتی 
از این نامه برای نشریه افسانه 

ارسال شده است:
اس��تحضار  ب��ه  احترام��ا 
می رساند مسکن طلاب ۳۱۳ 
کارکنان و ط��لاب حوزه های 
گ��راش  علمی��ه شهرس��تان 
پس از گذش��ت شش سال از 
پرداخت اقساط اولیه و شروع 
به کار، تنها ۷۰ یا ۷۵ درصد 
پیش��رفت کار داش��ته است، 
م��ا جمع��ی از اعض��ای این 
تعاونی ب��ه نمایندگی از تمام 
اعض��ا  عاجزان��ه از آن اداره 
داریم،  درخواس��ت  محت��رم 
ک��ه ب��ا پیگیری و خواس��تن 
توضیح��ات از رییس و هیئت 
مدیره ای��ن تعاونی به جهت 
تاخی��ر افتادن چند س��اله و 
ع��دم تحوی��ل در موعد مقرر 

موضوع را بررسی نمایند.
هیئ��ت  و  رئی��س  ضمن��ا 
در  و  تعاون��ی  ای��ن  مدی��ره 
چندین مرحل��ه قول تحویل 
در زمان مق��رر را داده بودند 
در حالی که با گذشت زمان، 
نداش��ته  چندانی  پیش��رفت 
اس��ت، هم چنین آخرین قول 
تحویل مس��کن ک��ه رئیس و 
هیئ��ت مدیره ب��ه اعضا داده 
بودند در بهمن ماه امسال ۹۱ 
می باشد، لذا باز هم به خاطر 
عدم تس��ریع در کار، احتمال 
زیاد این قول هم عملی نشود 
و دوباره تحویل منزل به اعضا 

به تاخیر بیافتد. 
مس��ئولین  ش��ما  ل��ذا 
ب��ه محرومین و  خدمتگ��زار 
ملت ای��ران، تقاضای عاجزانه 
پیگیری های  ب��ا  ک��ه  داریم، 
مستمر و مثبت، جهت تسریع 
در اتمام کار و تحویل هر چه 
سریع تر مسکن به اعضای این 

تعاونی را خواهشمندیم.

افسانه شما

ش�ما ب�ه ان�دازه کاف�ی منتقد  �
دارید. برای چه از دیوار شهرداری 
ب�رای خودتان انتقاد می تراش�ید؟ 
منظ�ورم نقاش�ی های دی�واری از 

پرسنل شهرداری است.
اعتقاد دارم هر کس��ی برای ش��هر 
زحم��ت کش��یده بای��د ی��ادی از او 
بشود. بالاخره پرسنل شهرداری هم 
س��همی در آبادانی شهر داشته اند، و 
این تشکری از آنهاست. این نقاشی ها 
مثل نمایشگاهی از اقدامات و خدمات 
ش��هرداری اند. البته من اعتقاد دارم 
باید عکس ش��هید برزگران هم بود، 
ب��ه خاطر این که یک��ی از کارمندان 
الگوی شهرداری بوده است.من از این 
قسمت ش��خصیت او خیلی خوش ام 
می آی��د ک��ه او تمام وق��ت در حال 
کار بوده و ش��ب و روز برایش معنی 
نداش��ته اس��ت. البته عکس ش��هید 
برزگران در محدوده روبه رو شهرداری 

به صورت بزرگ نصب شده است.
کار  � ک�ه  آنهای�ی  و  کس�به 

س�اختمانی می کنند، اعتقادش�ان 
این اس�ت ک�ه ش�هرداری گراش 
ع�وارض بالایی می گی�رد، مثلا در 
مقایس�ه با شهرهای اطراف. این را 

قبول دارید؟
اتفاقا وقتی عوارض را با ش��هرهای 
اطراف مقایس��ه می کنند، اگر کسی 
مستقیما مراجعه کرده باشد مشاهده 
می کند ک��ه به این صورت نیس��ت. 
مث��لا ش��هرداری گراش نس��بت به 
ش��هری مثل میمند ش��صت درصد 
کمت��ر عوارض س��اختمان می گیرد. 
تازه، اگر بودجه ای جذب شده، فقط 
به خاطر عوارض نبوده اس��ت. به هر 
حال ممکن است نارضایتی هایی هم 
در بحث عوارض باش��د، ولی اکثریت 
مردم از خدمات ش��هرداری استفبال 

می کنند.
می کنی�د  � اع�لام  الآن  وقت�ی 

ک�ه م�ا بیش�تر از چی�زی ک�ه در 
بودجه پیش بین�ی کرده ایم درآمد 
داشته ایم، این معنی اش این نیست 

که شما بیشتر عوارض گرفته اید؟
نه. ما باید به این موضوع به عنوان 
یک امتیاز نگاه کنیم. اول این که ما 
در کل کش��ور رتبه چه��ل ام را بین 
ش��هرداری ها کس��ب کرده ای��م، که 
البته ای��ن رتبه به نس��بت جمعیت 
و براس��اس تمام کاره��ای عمرانی، 
خدمات شهری، جذب بودجه و موارد 
زیاد دیگر محاسبه می شود. در استان 
فارس هم ما س��ومین ی��ا چهارمین 
شهرس��تانی هس��تیم که توانس��ته 
بودج��ه تصویب ش��ده را جذب کند. 

این هم صرفا بحث عوارض نیست.
تازه نسبت به سرانه ای که در بحث 
بودجه برای هر ش��خص نس��بت به 
جمعی��ت تعریف ش��ده، الآن ممکن 
اس��ت بالانس باش��یم. زمانی که کار 
شورای سوم شروع شد، فقط بیست 
و پنج درصد س��رانه ع��وارض جذب 
می شد، ولی الآن توانسته ایم سرانه را 
کام��ل جذب کنیم. ب��ه هر حال این 
موفقیتی اس��ت. علاوه بر این، درآمد 
شهرداری صرفا از محل عوارض نبوده 
اس��ت. عوارض کسب فقط دو تا سه 
درصد درآمد ش��هرداری را تش��کیل 
می دهد. یا عوارض ساختمانی ممکن 

است فقط حدود پانزده درصد از کل 
درآمد شهرداری باشد. 

این که ش�ما س�ه ماه مانده به  �
پایان س�ال تمام بودج�ه را جذب 
کرده اید، ممکن اس�ت دو س�وال 
را در ذهن ش�هروندان ایجاد کند: 
یک دسته شاید بگویند چرا خوب 
برنامه ریزی نکرده ای�د و بودجه را 
پایین بسته اید؛ و یک دسته شاید 
بگویند این درآمد را از جیب مردم 
کسب کرده اید، و چه لزومی داشت 
بیشتر از برنامه کسب کنید. جواب 

این دو دسته را چطور می دهید؟
بودجه یک برنامه از قبل پیش بینی 
ش��ده است، و نه چیزی بیشتر از آن. 
اگر بودجه نباش��د که نمی ش��ود کار 
ک��رد. و اگر ما بتوانی��م این بودجه را 
جذب کنیم، می توانیم شهر را توسعه 
دهیم. این خیلی هم معمول است که 
بودجه ی هر ساله، به مقدار ده درصد 
متمم بخورد، که ممکن است کاهش 
باشد یا افزایش. به هر حال نود درصد 
بودجه ش��هرداری ها در ایران از خود 

مردم تامین می شود.
با توجه به روند افزایشی هزینه های 
عمرانی هر چه س��ریع تر ما کارها را 
امسال انجام دهیم برای سال های بعد 

شهر پیش  می افتد. 
اتفاقا این بحث هم مطرح است  �

که ش�هرداری برای کسب درآمد، 
خیلی از اموال اش را، مثل زمین ها 
و املاک، می فروشد. آیا این فروش 

زیادتر از حد معمول است؟
بخ��ش قاب��ل توجه��ی از درآم��د 
شهرداری از محل فروش زمین های 
تفکیکی اس��ت. ولی اگ��ر زمینی به 
فروش می رسد، مطمئن باشید از آن 
طرف، دو یا سه برابر آن را شهرداری 
به دس��ت می آورد. ف��رض بفرمایید 
اگ��ر در ابت��دای ورود م��ا به ش��ورا، 
تعداد پنجاه قطعه زمین در مالکیت 
ش��هرداری ب��ود و مق��دار ریالی اش 
الآن  می ش��د،  میلی��ون  دویس��ت 
می توانیم به جرات بگوییم بالغ بر ده 
میلیارد زمین در مالکیت ش��هرداری 
اس��ت. مثلا ما از یک مورد تفکیکی، 
صد و پنج��اه قطعه زمی��ن دریافت 
کرده ای��م. قب��لا کل موجودی م��ان 
ه��م س��یصد قطع��ه زمی��ن نبوده 
اس��ت. خوب، قبلا مقدار زمین های 
ش��هرداری کم بوده، و در نتیجه کم 
به ف��روش می رس��انده اند. یعنی اگر 
مثلا س��ی قطعه زمین موجود بوده، 
س��ه قطع��ه اش را می فروختند. الآن 
زمین های متعلق به شهرداری چه از 
لحاظ متراژ و چه ارزش ریالی زیادتر 
ش��ده اس��ت، به همان نس��بت هم 
بیش��تر به فروش می رس��د. مثلا اگر 
پانصد قطعه اس��ت، پنجاه قطعه اش 
درآم��د  بح��ث  در  می فروش��یم.  را 
هم همی��ن نس��بت را داریم. فروش 
زمین ها برای انج��ام امورات عمرانی 
اس��ت وقتی بودجه پانص��د میلیون 
تومان ب��وده، پنجاه میلی��ون زمین 
می فروخته اند. ولی وقتی بودجه چهار 
میلیاردی باشد، باید حداقل چهارصد 

میلیون زمین بفروشید.
حالا می شود پرسید این افزایش از 
کجا آمده است؟ وقتی شهر پویا شد 
و زیرس��اخت ها و زیبایی برای شهر 

فراهم شد، مردم هم تشویق شده اند 
که زمین هایش��ان را تفکیک کنند و 
در آن س��اخت و س��از انجام دهند. 
در نتیج��ه، با این که رد نمی کنم که 
زمین های بیش��تری از شهرداری به 
فروش می رسد، ولی تناسب درستی 
با مقدار آورده ی شهرداری هم دارد. 
این مس��ئله در ش��هرهای دیگر هم 
هست. همین خبر جنوب را که ورق 
بزنید می بینید که ش��هرداری شیراز 
چقدر زمین می فروشد. ما بیشترین 
بخش فروش زمین مان هم در پروژه 
مس��کن مهر بوده اس��ت، و در بقیه 

جاها موردی بوده است.
اینج�ا ه�م انتقادی ک�ه وجود  �

دارد این است که وقتی شهرداری 
زمین های تفکیکی را می فروش�د، 
درآم�د آن را در همان محل خرج 
نمی کند. این چقدر صحت دارد، و 
آیا اصلا ش�هرداری باید این کار را 

بکند؟
تفکی��ک زمین،  برای  ش��هرداری 
پنج��اه درص��د آن را می گیرد. و این 
قانون��ی اس��ت که مص��وب مجلس 
اس��ت، و م��ا مجبوری��م آن را اج��را 
کنیم. ما س��عی کرده ای��م موضوعی 
که می گویید را م��د نظر قرار دهیم 
و درآم��د حاصل از تفکیک زمین در 
شهرک ها را همانجا خرج کنیم. مثل 
برای تک لبه و زیرسازی خیابان اصلی 
شهرک هزینه می شود.  ولی باید در 
نظر داشت که تعیین محل هزینه ها 
ج��زو اختیارات مدیریتی ش��هردار و 
اولویت بندی ش��ورا اس��ت و ممکن 
است در زمان خاصی بخشی از شهر 

نیاز به بودجه زیادتری داشته باشد.
تا الآن چند م�ورد از محل های  �

درآمدی شهرداری را با ذکر درصد 
ن�ام بردید، مثل ع�وارض و فروش 
زمین ه�ای تفکیکی. م�وارد دیگر 

چیستند؟
ما در بحث کسب عوارض دولتی از 
بانک ها و ادارات وارد شده ایم و خیلی 
موفق بوده ای��م. در جذب کمک های 
دولتی به ش��هرداری ها هم که ده تا 
پانزده درصد بودجه را تامین می کند 
موف��ق بوده ایم و توانس��ته ایم تمام و 
کمال آن را از اس��تانداری و سازمان 
کنیم.  همیاری ش��هرداری ها جذب 
و ع��وارض جدی��دی ک��ه تاکن��ون 
نداشته ایم و برای سال بعد می توانیم 
خیلی روی آن مانور بدهیم، عوارض 

نوسازی است.
ح�الا از ی�ک جنب�ه دیگ�ر به  �

قضیه ن�گاه کنیم. فکر نمی کنید با 
وجود جذب بودجه، سرعت انجام 
کارهای عمرانی کم ش�ده اس�ت؟ 
امس�ال چقدر کارهای تمام ش�ده 

داشته اید؟
م��ا در س��ال ۹۱ بن��ا را ب��ر اتمام 
پروژه های ناتمام گذاشتیم. ولی عملا 
به شهرداری فشار آوردیم که برود به 
سمت آس��فالت کوچه ها. این مسئله 
ش��اید برای همه مردم واضح نباشد، 
ولی ب��ه جرات می توانم بگویم خیلی 
داخل کوچه ها کار می شود. این مساله 
چون توی دید نیس��ت، ممکن است 
بگویید کارها کاهش پیدا کرده است. 
همین الآن می توان��م بگویم بیش از 
س��ی کوچه در حال کار شدن است. 

هر چند که من عقی��ده دارم باز هم 
می توان بیشتر در این زمینه کار کرد. 
مثلا ب��ا توجه به بودجه ای که داریم، 
می توان به بعض��ی از محله ها امتیاز 
داد و درصد مش��ارکت شهرداری را 
در زمینه آس��فالت بالاتر برد. ولی در 
بحث های دیگر عمرانی، ما روی فضا 
سبز تاکید زیادی داشته ایم که تقریبا 
در ه��ر محله و ش��هرکی یک پارک 
مناسب ایجاد شود. همچنین بوستان 
شهر یکی از اهداف ما در امسال بود 

که به اتمام رسید.
هر چن�د نمی خواه�م وضعیت  �

ش�هر را از وضعی�ت کلی کش�ور 
جدا کنم، و این که سرعت کارهای 
عمران�ی در کل کش�ور کم ش�ده 
اس�ت. ولی اولویت های عمرانی ای 
ک�ه ش�ورا ب�رای س�ال 91 معی�ن 
کرده ب�ود هم نم�ود چندانی پیدا 
خیابان هایی  مخصوص�ا  نکرده اند، 
مث�ل دروازه و ش�هدای گمن�ام و 

کریمیان.
بل��ه، حت��ی در س��خنان نماینده 
مجلس هم به این موضوع اشاره شد 
که کارهای عمرانی خیلی کم ش��ده 
اس��ت. علاوه ب��ر ای��ن، از یک طرف 
هزینه ی جاری شهرداری بالا رفت، و 
یک سری هزینه های پیش بینی نشده 
ب��ه ما تحمیل ش��د. مثلا ش��اید در 
ظاهر هزینه ی آب و برق چیز خاصی 
نباش��د، ولی اگر تا س��ال قبل قبض 
آب ش��هرداری دویست میلیون بود، 
امسال شده است سیصد میلیون. و از 
طرف دیگر هزینه ی کارهای عمرانی 
بس��یار بالا رفته است. مثلا اگر ما در 
اوایل شروع به کار شورا، هر تن قیر را 
هشتاد هزار تومان می خریدیم، تا ده 
روز قبل باید می خریدیم نهصد هزار 
تومان، و الآن زمزمه ی یک میلیون و 

سیصد هزار تومان است!
در مواردی که مثال زدید بیش��تر 
م��ا گرفتار مس��ائل حقوق��ی و عدم 
همکاری مالکین هس��تیم اگر مردم 
بهتر همکاری کرده بودند این طرح ها 

امسال به پایان می رسید.
شما چرا عادت به افتتاح رسمی  �

پروژه ها نداری�د؟ کاری که جاهای 
دیگر به نوعی احترام به خواس�ته 

مردم محسوب می شود.
اعتقاد دوستان در شورا و شهرداری 
این است که بگذارید مردم خودشان 
قضاوت کنند، تا این که ما آب و تاب 
بدهی��م. البته ما در چند مقطع مثل 
روز بزرگ داشت شوراها و هفته دولت 

کارها را سر و سامانی می دادیم.
بودجه س�ال آین�ده را هم که  �

قاعدت�ا بالات�ر از چه�ار میلی�ارد 
بسته اید؟

بله. ما باید به فکر پیشرفت باشیم. 
قرار نیست که مثل شهر مجاورمان، 
بودجه یازده میلیاردی ببندیم و فقط 
ی��ک س��وم اش را جذب کنی��م. این 
درجا زدن است. ما بودجه سال آینده 
را پنج میلیارد تومان بس��تیم، یعنی 

۲۵ درصد بیشتر از سال ۹۱.
قاعدتا شما می توانستید بودجه  �

را بیش�تر از این هم ببندید. چون 
شما تا پایان امسال احتمالا همین 
پنج میلیارد را جذب خواهید کرد.

در ای��ن م��ورد به اوض��اع عمومی 
کش��ور در س��ال آین��ده و بودج��ه 
انقباضی دولت توجه داش��تیم. دیگر 
این که ش��ورای جدید در سال آینده 
سکان ش��هر را به دست می گیرد، ما 
بودجه ای بس��تیم که آن شورا بتواند 
راحت برنامه ری��زی کند و در جذب 
آن به مشکل برنخورد. در صورتی که 
با توجه ب��ه نرخ تورم و بودجه ای که 
امس��ال جذب شده است، اگر برآورد 
بودجه به شش میلیارد هم می رسید 

در واقع افزایش خاصی نداده بودیم.
اولویت های س�ال آینده را هم  �

تعیین کرده اید؟
ما در س��ال آینده ه��م روی اتمام 
تاکید  نیمه تمام خیل��ی  پروژه ه��ای 
داریم. از جمله فلکه ورودی از سمت 
اوز، ک��ه بودجه ی مس��تقلی برای آن 
در نظ��ر گرفته ش��ده اس��ت؛ و فلکه 
ورودی از س��مت لار. پارک کوهپایه 
را اگ��ر بتوانیم حتی تا پایان امس��ال 
کلنگ زنی می کنیم و در س��ال آینده 
باید تمام شود. برای اتمام دیوارگذاری 
خیابان ساحلی و پارک های هفت برکه 
و پنج برکه هم بودجه پیش بینی شده 
است. س��ه طرح تعریض خیابان هم 
داریم، که ش��امل کوچ��ه کریمیان، 
خیاب��ان ش��هدای بیدل��ه، و ادامه ی 
خیابان دروازه است. البته این طرح ها 
نی��از به طرح تفصیل��ی دارد. و بخش 
اعظمی از بودجه هم به آسفالت معابر 
اختصاص یافته است؛ که هر جایی از 
ش��هر مردم برای مشارکت پیش قدم 
شدند، ش��هرداری حاضر است حتی 
با درصد مش��ارکت بالاتر کار را انجام 

دهد.
و س�وال آخ�ر. خودتان س�ال  �

بعد ب�رای انتخابات ش�ورا کاندیدا 
خواهید شد؟

خدمت به مردم باعث افتخار است. 
چه در ش��ورا چه در خ��ارج از آن. تا 
انتخابات زمان زیادی مانده و باید در 

زمان ثبت نام شرایط را سنجید.
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Pirooz Kalantari 
Announced President of the 

Jury in 9th Kal Film Fest
Kal Film Festival is getting used to having a well-known 

cinematographer as the president of its jury. After boasting 
of having Majid Barzegar and Shahab Razavian last year, 
the board of directors could not be 
satisfied with less than the well-
respected filmmaker and cinema 
critic, Pirooz Kalantari. Born in 
1954 and highly productive in his 
writings and researches, Pirooz 
Kalantari is best known for his films including the award-
winning The Refugee (1992), Who Do You Show These 
Films To? (1993) and the award-winning Tehran, How 
Many Richter? (2007). Kalantari was among the founders 
of the Iranian Documentary-makers’ Society in 1996.

The other two members of the jury will be Mehdi 
Boostani, filmmaker and writer, whose short-film The 
Convict (1999), became a festival-hit and whose career 
as a screenwriter is remarkable; and also Mohammad 
Hadi Sobhanian, filmmaker and cameraman. These 
three jurors will have a difficult job deciding between 37 
films in different categories of feature, documentary and 
experimental, as well as the special category of cultural 
heritage and the newly-added category of Gerash.

The jurors announced the list of nominees some days 
prior to the inauguration of the festival. A quick look at 
the list reveals that they have fallen in love with Keivan 
Mohseni’s documentary, Circle around Kayeh. This film 
is nominated in nearly all the categories, including best 
documentary, best directing, best photography, and best 
editing. Passage by Ehsan Derakhshande is also a good 
hit, being nominated in three categories, including best 
feature, best directing and best writing. Out of This (Keivan 
Mohseni), Some People Together (Ehsan Shadmani), 
There Seems to Be a Voice (Mosayeb Hanai), and Sabzeh 
Kolah (Farzad Rezai) each has been nominated in two 
categories.

The winners will be announced in the closing ceremony 
of the festival in the Medicine School amphitheater on 
Friday, March 1st, 2013. The films will also be displayed 
there from Thursday, February 28th until the night of the 
closing ceremony. 

News

Masoud
Ghafoori

معمای مسلم
ش��ادي و نش��اط از سر و روي ش��ان مي بارید. 
با ش��ور و ش��وق خاصي کنار هم در یک راس��تا 
مي ایستادند. هر کلاس یک صف جداگانه داشت.
دختر و پس��رهایي که فق��ط چند بهار را دیده 
بودند. بزرگ ترین بچه ها پنج بهار را پش��ت س��ر 
گذاش��ته بود. یکي از پس��ر بچه هاي کلاس گل 
نس��ترن، مثل یک ج��وان برومن��د، مرتب و اتو 
کش��یده ایستاده بود. از شیطنت بچه گانه خبري 
نبود. نرم��ش صبحگاهي را با حالت کاملا جدي 
انج��ام مي داد. س��عي مي ک��رد خ��ود را از دیگر 
بچه هاي مهد کودک، متفاوت و ویژه جلوه دهد.

آخرین نفري بود که وارد کلاس شد. روي یکي 
از صندلي هاي چوبي که دور تا دور کلاس چیده 

شده بود نشست.
زن��گ تغذیه، همه ي بچه ه��ا ظرف مخصوص 
غذا را از کیف ش��ان بیرون آوردند و مش��غول به 
خوردن ش��دند. غذاي بچه ها بر اساس برنامه ي 

هفتگي یکسان بود. میلاد حین خوردن صبحانه، 
آب پرتقال در گلویش پرید. س��رفه هاي شدیدي 
مي ک��رد. به طرفش رفتم و دس��تي به پش��تش 
زدم. حالش بهتر ش��د. نگاه تند و عصبي مس��لم  
مرا دچ��ار تردید کرد. به طرف��ش رفتم تا حس 
کودکانه ي را  او نس��بت به می��لاد برطرف کنم.
دستم را روي سرش گذاشتم اما مسلم سرش را 

برگرداند و دستم در هوا معلق ماند!
زنگ تغذیه تمام ش��د. کنار در کلاس ایستاده 
بودم تا بچه ها از کلاس بیرون بیایند. کفش هاي 
بچه گان��ه در رنگ هاي مختلف جلو در به ترتیب 
کنار هم قرار داش��ت. کفش��ي با فاصله ي زیاد از 
دیگر کفش ها، کنار دیوار بود. مسلم آن کفش ها 

را پوشید و به طرف حیاط مهدکودک رفت.
به رفتارش حس��اس ش��دم و از پش��ت پنجره 
حرکات��ش را زیر نظر گرفتم. فقط با پس��ربچه ها 
بازي مي کرد. اگر دختري به او نزدیک مي شد به 
س��رعت از او دور مي شد. رفتار غیر عادي داشت. 
زنگ آخر که زده شد. بچه ها دستم را مي گرفتند 
و خداحافظي مي کردند اما مسلم این کار را انجام 

نداد.
چن��د روز به همین روال گذش��ت. خانواده اش 
را در جری��ان رفتار فرزندش��ان قرار دادم. پدرش 
خیل��ي عادي گفت: در خان��ه هم همین رفتار را 
دارد! ب��ا خاله ها و عمه اش هم به همین ش��یوه 

برخورد مي کند! کفش هایش را جدا از کفش هاي 
خال��ه اش مي گذارد! بچه  ام را ب��ه گونه اي تربیت 
کرده ام که خودش قدرت تصمیم گیري داش��ته 

باشد. درست را از نادرست تشخیص دهد!
ب��ه پدرش گفتم: مس��لم هنوز بچه  اس��ت. در 
دنیاي کودکي بروز این رفتارها خطرناک اس��ت 
و احتمال اش��تباه چند برابر مي شود و نتیجه ي 
عکس مي دهد. شاید باعث بلوغ زودرس شود. اما 
پدر مس��لم بر روي درستي شیوه ي تربیت خود 

اصرار داشت.
روز بعد هنگام شروع کلاس و موقع خداحافظي 
خودم به طرف بچه ها رفتم و دست تک تکشان را 
گرفتم. مسلم هم از این مساله مستثني نبود. هر 

چند از دست دادن خجالت مي کشید.
ب��ه  ورود  مح��ض  ب��ه  گذش��ت.  هفت��ه  دو 
کلاس،مس��لم به طرفم آمد و با اشتیاق کودکانه 
دستم را محکم در دستش فشرد و بلافاصله روي 
صندلي اش نشست. همه چیز روال عادي خود را 
طي مي کرد. آن روز مس��لم همراه پدر و مادرش 
به مهد آمده بودند. منتظر بودم مس��لم به طرفم 
بیاید اما دوباره رفتار روز اول از خود نش��ان داد! 
مس��اله ي عجیب این بود که روزهاي بعد مسلم 
به حال و هواي کودکي اش برگش��ت و در دنیاي 

کودکانه زندگي مي کرد.

خاله بازی
قبلاها بازی »خاله خالهِ« شده بود برنامه روزانه مان. هر روز با دوستان 
محفلی با خوراکی های متنوع ایجاد می کردیم و اوقات خوش��ی در کنار 
هم می گذراندی��م. امروزه کمتر کودکی دیده می ش��ود که بازی »خاله 
خاله« کند .ولی در عوض بزرگترها این بازی را خوب حفظ کرده اند ولی 

اگر از دید خودشان بگیری  بازی نیست حقیقت است!
همین که دختر به س��ن ۱۳ رس��ید و از راه رسیدن اولین خواستگار 
دیگر آغاز بازی س��ت.  طی عملیات ۲۴ س��اعته دختر را با بله گفتن که 
اکثرا از سر ش��وق است به جرگه ی متاهلان می فرستند. ولی نمی دانند 
که دخترِ عصر امروز در س��ن ۱۳ سالگی وقتی اسمی از عروسی می آید 
فقط درون ذهنش ش��اباش، لباس عروس، مدل مو و نشستن در ماشین 

عروس تداعی می شود. و همچنان بازی ادامه دارد...
از این طرف شادی مادر و پیش به سوی بازار که جیب آقا داماد را پر 

کند! و پوز خویشاوندان داماد را با خرید خود به زمین مالد!
و آن طرف عروس خانم شوق لباس عروس در سر می پروراند ! بالاخره 

داماد تصمیم به ازدواج می گیرد و ازدواج هم صورت می گیرد.
ولی غافل از اینکه با »همس��ر فلانی« ش��دن توقعات هم ناخودآگاه از راه 
می رس��دو سیر صعودی خود را می پیماید.این جاست که باید گفت: آهای 
شمایی که انتظار بالایی از »همسر فلانی« دارید توجه به سنش هم کرده اید؟! 

درک می کنید که  دختر در سن ۱۳ سالگی باید عروسک بازی کند؟!
و داستان همچنان ادامه دارد با جر و منجرهای خانوادگی دقیقا شبیه 

دعوایی که آخر بازی برای تقسیم خوراکی ها می کردیم.
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